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Lucrările
trebuie

agricole 
grăbite!

In raionul Medgidia

Cu toate forțele
în săptămîna care a trecut, în multe regiuni lucrările agricole de toamnă s-au desfășurat mal intens, în regiunile Craiova, București, Suceava șl Pitești, porumbul a fost cules de pe 32—43 la sută din suprafețele cultivate. Recoltarea soarelui se apropie de sfîrșit giunile Craiova și Ploiești, iar giunile Timișoara, Pitești și reștl a fost executată în proporție de 71—81 la sută. Potrivit datelor primite de Ministerul Agriculturii, pînă la 22 septembrie, în întreaga țară floarea-soarelui a fost recoltată de pe 64 la sută din suprafața cultivată, cartofii de pe 40 la sută, iar sfecla de zahăr și porumbul în proporție de 28 și respectiv 18 la sută.Lucrările de pregătire a terenului pentru însămînțări au fost efectuate pe mai mult de 1.300.000 ha și au fost însămîntate 250.000 ha.Față de stadiul de coacere a culturilor, recoltarea lor este în general întârziată. De asemenea ritmul de executare a lucrărilor, de pregătire

florii- în re- în re- Bucu-

a terenului și de tnsămtnțare nu corespunde posibilităților de care dispun regiunile și nici necesității dea se asigura toate condițiile pentru executarea însămînțărilor in perioada optimă.In săptămîna următoare recoltarea culturilor tîrzii trebuie mult intensificată pentru a se putea trece imediat și cu toate mijloacele la executarea arăturilor de insămîn- țare. Totodată insămințările trebuie mult grăbite, iar unitățile agricole să la toate măsurile pentru organizarea în așa fel a lucrărilor, încît în toate regiunile însămînțările de toamnă să se termine pînă cel mai tîrziu Ia 20 octombrie. O grijă deosebită să se acorde calității lucrărilor și îndeosebi adîncirii și uniformității arăturilor de însămînțare. Este necesar, de asemenea, să se a- sigure efectuarea la vreme a celorlalte lucrări ca recoltarea legumelor, fructelor, strugurilor, continuarea însilozărilor, a arăturilor adînci de toamnă.

Să terminăm cît mai urgent 
însilozarea furajelor' Pînă la data de 22 septembrie pe întreaga țară a fost însilozată cantitatea de 4.288.752 tone de furaje, adică 61 la sută din sarcina de plan.Cele mal mari cantități de nutrețuri au fost însilozate în regiunile București șl Constanța (89 la sută din plan), Galați (78 la sută), Baia Mare, (72 la sută) și Timișoara (64 la sută).Mult rămase în urmă, cu această importantă acțiune sînt îndeosebi regiunile Cluj, Stalin, Autonomă Maghiară, și Hunedoara, unde cantitatea atinge plan.Din lese că în în urmă a în bună parte organizării defectuoa-

de30cele
nutrețuri însilozate abia la sută din sarcina deconstatate pe teren, re- aceste regiuni însilozărilor se datnreșterămânerea

se a lucrărilor. Utilajul de tocat, îndeosebi nu este folosit cu întreaga lui capacitate de lucru. Așa se explică de ce în regiunile Stalin și Autonomă Maghiară, bunăoară, viteza zilnică de lucru a mașinilor de tocat abia a atins în ultima săptămână 50 la sută din capacitatea totală.Organele agricole de la regiuni, Trusturi Gostat, raioane șl comune au datoria să ia măsuri energice pentru ca în fiecare gospodărie de stat și colectivă să se intensifice lucrările de însiiozare. Paralel cu în- silozarea porumbului pentru siloz, se vor pune la murat și cocenii uscați rezultați de la cultura porumbului pentru boabe, resturile de la grădinile de zarzavat, coletele și frunzele de la sfecla de zahăr șl alte diferite Ierburi verzi.

la semănatAșteptată cu nerăbdare de lucrătorii ogoarelor, toamna a poposit de curînd și pe pămînturile fără haturi ale raionului Medgidia, aducînd cu ea bucuria culesului și a muncii însuflețite pentru punerea unei temelii solide recoltei anului viitor. O vizită făcută zilele trecute prin cîte- va din unitățile agricole socialiste ale raionului ne-a dat posibilitatea să constatăm că acolo unde buna gospodărire și-a făcut sălaș, rezultatele obținute la lucrările de toamnă, și îndeosebi la semănat, sînt îmbucurătoare. Unde, dimpotrivă, organizarea muncii și folosirea mijloacelor de lucru și a timpului sînt lăsate la voia întîmplării, realizările arar se fac văzute. Iată cîteva constatările făcute.
PRINTRE FRUNTAȘI

din
Primul popas l-am făcut la gospodăria colectivă „Ana Ipătescu" din comuna Cuza Vodă.— Colectiviștii noștri, îmi spunea tov. ing. Bălan Cristea, președintele gospodăriei, și-au dat seama că buna pregătire a terenului, îngrășarea lui, soiul și semănatul la timp potrivit sînt factorii hotărîtori asupra producției de griu. Tocmai de aceea în acest an am ales pentru cultura griului cele mal bune sole. în mare parte după plante premergătoare valoroase și care eliberează din timp terenul, am executat arături de vară la 30—35 cm., am administrat pînă acum pe terenurile mai puțin fertile pesto 20.000 kg superfosfat — lucrare care se continuă — am discuit de două ori pămîntul și ne-am procurat sămînța numai din soiuri de mare productivitate. în prezent semănatul este în toi.Intr-adevăr, bine pregătit! din vreme, colectiviștii din Cuza Vodă, a- jutafi de tractoriști de nădejde ca Seceleanu Constantin, Ion Mihai, Voinescu Dumitru și Presadă Dumitru de la S.M.T. Castelu, insămînta- seră pînă la 23 septembrie în cele mai bune condiții peste 400 hectare cu grîu din cele 980 hectare planificate. Alți tractoriști lucrau de zor la discuirea terenurilor ce urmau a fi însămînțate sau arau parcelele de pe care se recolta porumbul. De asemenea, gospodăria mai semănase pînă la data arătată și 143 ha. cu orz și 25 ha. cu secară.Asemenea gospodăriei colective din Cuza Vodă, avansate cu semănatul cerealelor de toamnă sînt și alte unități agricole. Așa de pildă gospodăria colectivă din Mircea Vodă însămînțase pină zilele trecute hectare cu grîu din planul de ha., 90 ha. cu orz și 45 ha. cu cară, cea din Corbu de Jos, 560 cu grîu, orz și secară, iar cea Seimenii suprafața

la vreme a griului șl celorlalte păioa- se de toamnă. Există totuși unități în care această preocupare se face mai puțin simțită. Ciudat ni se pare faptul că o parte din aceste unități sînt tocmai dintre acelea care în anul acesta au obținut producții scăzute de grîu tocmai datorită faptului că în toamna trecută au în- tîrziat cu semănatul. Este cazul gospodăriei colective din Cerna Vodă, bunăoară, care prelungind In toamna trecută semănatul griului pină după 1 noiembrie a obținut In acest an cu 500 kg de griu la ha. mal puțin decît gospodăria vecină din Ivrl- nezu Marc, care a însămînțat griul în epoca optimă și tn bune condiții agrotehnice. Or consiliul de conducere al gospodăriei colective din Cerna Vodă, se pare că nu a învățat nimic din experiența negativă a acestui an. Altfel cum ne-am putea explica oare faptul că pînă la 23 septembrie această gospodărie nu începuse încă semănatul griului ?Slab se desfășoară însămînțările de toamnă și în gospodăriile colective din Valea Seacă, Sibioara etc. care pînă zilele trecute semănaseră suprafețe foarte mici cu grîu. Principala cauză a ritmului slab în care se desfășoară însămînțările de toamnă în aceste unități constă în nefolo- sirea cu întreaga lui capacitate de lucru a utilajului. Nu rare sînt cazurile cînd mașinile și tractoarele stau ore întregi fără să lucreze.O altă cauză care face ca în unele gospodării semănatul păioaselor să întîrzie este și aceea că recoltatul porumbului și florii-soarelui, culturi după care se seamănă aproape 40 la sută din grîul de toamnă, se desfășoară cu foarte mare încetineală. Astfel pînă la 22 septembrie în întregul raion se recoltaseră doar 1.241 ha. de floarea-soarelui din planul de 4.566 ha.

Delegația R. P. Romine, în frunte cu tovarășul Gh. Gheorghlu-Dej, la _______O.N.U., tn timpul desfășurării lucrărilor sesiuniisesiunea Adunării Generala a

pentru cauza
V • •păcii

Mici semănase 50% cu grîu.
CE NU IN TOATEDE

GOSPODĂRIILE ?

Spre binele și fericirea popoarelor

Nu ta tea ionul pare

și... 515 ha. cu porumb.
★ca toate gospodăriile colec- raionul Medgidia să poatăPentru tive din semăna păioasele de toamnă în epoca optimă și în bune condiții este necesar ca factorii de răspundere din agricultura raionului să ia măsuri de urgentare a recoltării porumbului și florii-soarelui de pe terenurile ce urmează a fi însămîntate în această toamnă, terenuri care trebuie arate chiar în ziua eliberării lor. De asemenea, o atenție deosebită trebuie să se acorde fertilizării solului, lucrare care deocamdată se desfășoară cu slabe rezultate.

M-am întors de curînd dintr-o că
lătorie făcută în Uniunea Sovietică. 
Trenul prieteniei ne-a purtat de la 
hotarul țării noastre și pînă în ini
ma Moscovei.

In timp ce călătoream spre casă, 
am citit cu atenție istorica cuvîn- 
tare rostită la O.N.U. de pre
ședintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S. și am rămas puternic im
presionați de claritatea și forța idei
lor pe care le cuprinde în favoarea 
păcii și fericirii omenirii.

Trenul prieteniei care ne-aducea 
în patrie după ce petrecusem zece 
zile în marea țară a socialismului, a 
devenit pe drept cuvînt un tren al 
păcii. Toți țăranii colectiviști, mun
citorii, tehnicienii și inginerii din 
G.A.S. și S.M.T. cu care am călătorit 
și-au dat seama ce importanță uria
șă are cuvîntarea tov. Hrușciov pen
tru cauza păcii, pentru viitorul po
poarelor care zac încă sub jugul co
lonialismului. Nouă tuturor ne-au 
mers la inimă cuvintele calde și pro
punerile constructive făcute de N. S. 
Hrușciov. Noi toți ne-am exprimat 
speranța că delegațiile participante 
la sesiunea O.N.U. vor analiza cu 
toată seriozitatea propunerile cons
tructive făcute de Uniunea Sovietică, 
propunerile pe care le-a făcut țara 
noastră și celelalte țări iubitoare de 
pace, și vor adopta hotărîrî care să 
îndreptățească nădejdile popoare
lor.

Am citit cu un deosebit interes cuvîntarea rostită de N. S. Hrușciov la cea de-a 15-a sesiune a Adunării Generale a O.N.U. Această cu- vîntare constituie un document de cea mai mare importanță pentru statornicirea păcii și dreptății în lume.Pentru realizarea acestui țel măreț luptă muncitorimea, țărănimea, intelectualitatea legată de popor, precum și o parte a burgheziei din toate țările lumii.Conducătorul delegației Uniunii Sovietice arată pe bună dreptate că pentru a-șl îndeplini rolul pentru care a fost creată, acela de a sluji cauza păcii și securității popoarelor, Organizația Națiunilor Unite tre-

bule să adopte tn cadrul actualei sesiuni hot&rîrile corespunzătoare cu privire la lichidarea totală șl definitivă a .............................. ....mentarea nerale și tului față statelor.Alături de pace din total de acord cute de N. S. Hrușciov și doresc ca lupta măreață și nobilă pe care o duc reprezentanții lagărului socialist la O.N.U. să fie încununată de victorie spre binele poarelor. Prof. G.Membru al Acaderniei

regimului colonial, regle- problemei dezarmării ge- totale, asigurarea de suveranitatea respec- tuturorde toți oamenii Iubitori lumea întreagă sînt cu propunerile fă-
și fericirea po-OBREJANU corespondent R.P.R.

ln sprijinul unei cauze drepteStrăbătută de la un capăt la altul de o fierbinte dragoste față de om, cuvîntarea rostită zilele trecute de tovarășul N. S. Hrușciov, conducătorul delegației U.R.S.S. la cea de a 15-a sesiune a Adunării Generale a O.N.U., este un document istoric în fața căruia orice cetățean se simte dator să-și cerceteze conștiința. Și, cred că nu există om cinstit pe lume care să nu fie întrutotul de acord cu cele spuse de marele om de stat sovietic în cadrul celui mai înalt for internațional, Adunarea Generală a Organizației Națiunilor Unite. Ce poate fi oare mai de preț pentru popoarele

lumii decît pacea, libertatea și independența națională ?Iată de ce propunerile concrete făcute de delegația Uniunii Sovietice la cea de a 15-a sesiune a Adunării Generale a O.N.U. privind lichidarea rușinosului sistem colonial, soluționarea problemei dezarmării generale și totale și statornicirea unor relații de coexistență pașnici! între popoarele ltifnff' își găsesc ur. viu răsunet în sufletul fiecăruia dim tre noi. Ing. BALASZ BELA de la Centrul Mecanic Sibiu, regiunea Stalin
Sprijin deplin istoricelor

sovieticepropuneri
340570 se- ha. din din

majori- din ra- preocu-încape îndoială că în gospodăriilor colective Medgidia se vădește o . serioasă pentru însămîntarea
în raionul DrăgăneștbOlt, regiunea Pitești

Eliberarea terenurilor și arăturile 
de insămințări să fie intensificate

Urmînd exemplul gospodăriilor de 
stat în multe comune din raionul 
Drăgănești-Olt, regiunea Pitești, ac
țiunea de eliberare a terenurilor culti
vate în acest an cu porumb, - pe care 
se va însâmînța grîu — se desfășoară cu 
bune rezultate. In comuna Sprîncenata 
de exemplu, unde anul acesta s-au 
cultivat 1200 ha. cu porumb, acestea 
au fost recoltate în întregime, cocenii 
rldicîndu-se de pe aproape 900 ha și 
arîndu-se totodată aproape 500 ha ; 
de asemenea, în comuna Stoicănești, 
cele 1500 de hectare cultivate cu po
rumb au fost recoltate aproape în în
tregime, eliberîndu-se de coceni peste 
900 ha și arîndu-se aproape 500 ha.

Nu la fel stau lucrurile însă la toate 
cele 20 de gospodării colective și 55 
de întovărășiri agricole din raionul 
Drăgănești-Olt.

In comuna Comanl de exemplu, s-au 
cultivat 973 ha. porumb, din care peste 
600 de ha, au și fost recoltate. Dar 
cu toate că aci pe cea mai mare 
parte a acestor terenuri se va însă- 
mînța grîu, deși există un număr destul 
de mare de atelaje, pină acum cocenii 
de porumb n-au fost ridicați decît de 
pe cel mult 350 de ha. iar arături nu 
s-au făcut nici pe Jumătate din a- 
ceastă suprafață ; în comuna Crîm- 
poaia s-a cultivat o suprafață și mai 
mare cu porumb — 1414 ha. Pînă la

De la întovărășire la gospodărie 
colectivă

Zilele trecute au fost inaugurate în 
raioanele Lehliu și Domnești alte trei 
gospodării colective. Astfel, în satul 
Valea Căpitanului, raionul Lehliu, 124 
familii de întovărășiți și-au unit cele 
397 hectare de teren arabil, înființînd 
gospodăria colectivă „Ilie Pintilie". Tot 
în același raion s-a inaugurat și gos
podăria colectivă „Ștefan Gheorghiu" 
din satul Curătești, în care au intrat 
toți țăranii muncitori din sat. Foștii 
'ntovărășiți au adus în gospodăria co- 
jctivă suprafața de 449 hectare.

De asemenea, convinși de superiori
tatea muncii în gospodăria colectivă, 
de recoltele bogate și veniturile mari, 
688 de întovărășiți și țărani muncitori 
din comuna Buturugari, raionul Dom
nești, și-au unit pămînturile în gos
podăria colectivă, căreia i-au dat nu
mele de „7 Noiembrie". Noii colecti
viști și-au unit astfel în tarlale mari 
cele 1.700 hectare de teren agricol și 
au trecut la efectuarea lucrărilor de 
Jnsămînțare a păioaselor de toamnă.

25 septembrie însă, abia s-au recoltat 
circa 400 de ha ; cît privește eliberarea 
terenurilor, aci cocenii n-au fost ridi
cați decît pe circa 150 ha. Cam la fel 
stau lucrurile și in comuna Seaca și 
altele.

Intîrzierea eliberării terenurilor de 
cocenii de porumb, se datorează păre
rii greșite a conducerii unor gospodă
rii colective și întovărășiri agricole din 
raion, că mai e destulă vreme pînă la 
începerea însămînțării griului de toam
nă, că pînă atunci vor fi eliberate și 
pregătite și tarlalele respective.

Există toate condițiile ca la gospo
dăriile colective și la întovărășirile a- 
gricole din raionul Drăgănești-Olt, eli
berarea terenurilor de cocenii de po
rumb să fie mult grăbită. Cele 4827 de 
atelaje existente trebuie folosite în 
mod rațional, astfel încît în aceste 
zile, o mare parte să fie repartizate 
îndeosebi pentru transportul cocenilor 
de porumb. De asemenea, folosindu-se 
din plin cele 126 de tractoare de la 
S.M.T., ca și atelajele, se impune a fi 
grăbite cu toate forțele și arăturile în 
terenurile pe care s-a cultivat porum
bul, astfel încît să se creeze din timp 
un bun pat germinativ necesar însă
mînțării griului de toamnă.

In această privință, exemplul gospo
dăriilor de stat Drăgănești-Olt, Poiana, 
etc., trebuie urmat în toate unitățile 
cooperatiste din raion.

AL. RAICU

P. VOICULESCU

Ing. COVRIG IONG.A.S. Șandra, regiunea Timișoara
In ziua cînd gazetele au publicat discursul tovarășului N. S. Hrușciov, mă aflam în raionul Drăgănești- Vlașca. Am avut prilejul să constat

Din vîrful dealului, unde lanuri 
de porumb, îngălbenite de suflarea 
toamnei, își arată bogăția, cuprinzi 
bine cu privirea toată întinderea de 
pămint — tarlalele fără haturi ale 
gospodăriei colective „7 Noiembrie" 
din Cocargeaua.

— Priviți! zice colectivistul Petre 
Popescu, vicepreședintele gospodă
riei. In ăst an, recolta de porumb 
este mult mai bogată ca în anii tre- 
cuți.

Lanurile foșneau încet, arătînd 
cite 2-3 cotolani pe fiecare plantă. 
Cînd au crescut așa înalte de nu 
te vezi călare din ele ? In care an 
din trecutul parcelelor și haturilor? 
Acum au crescut așa mândre, în 
anii muncii în comun. Au crescut 
acum ca niciodată în anii cînd 
rănii se chinuiau pe petecul de 
mint.

Acum, 
lectivist 
vorbești
tov. Niculae Ion, afli că la Cocar
geaua, oamenii au învățat să lu
creze pămîntul după carte — după 
cum recomandă știința agrotehnică.

Afli, cu un cuvînt, că ei merg tn 
pas cu vremea, călăuză fiindu-le 
cuvîntul partidului.RECOLTE CÎT MAI BOGATE UN ȚEL AL COLECTIVIȘTILOR DIN COCARGEAUA

I

La gospodărie a sosit, acum cîți- 
va ani, un tînăr inginer agronom. 
Orășean de baștină, semănînd ai
doma cu oricare tînăr purtat la în
vățătură în anii noștri. Colectiviștii

Din experiența 
gospodăriilor agricole 

colective fruntașe
ță- 
pă-

co-
că

fie că vorbești cu un 
ca Petre Popescu, fie 
cu inginerul gospodăriei,

l-au primit cu omenia lor bine cu
noscută. și l-au considerat al lor din 
chiar ziua venirii lui. Comuniștii, 
cei mai înaintați oameni din gos
podărie, în frunte cu tov. Ianole Tu- 
dorache, președintele gospodăriei, 
și-au dat seama, cei dinții, că le 
vine un om de folos. Experiența lor, 
împletită cu învățătura inginerului, t
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aveau să-și spună cuvîntul spre bi
nele gospodăriei și al fiecărui colec
tivist harnic. Discuții în consiliul de 
conducere, în adunările generale ale 
colectiviștilor. „...In pas cu vremea, 
tovarăși, glăsuia președintele, 
seamnă să 
gospodăria

Cuvîntul 
chiar bine 
adunării generale. Dar cînd li s-a 
explicat că în gospodărie trebuie să 
se cultive cereale mai multe, plante 
tehnice, legume și zarzavaturi, să 
se crească 
păsări, să 
vie. să fie 
murite de 
.ta și înțelesul pe care îl are, a in
trat încet, încet, în vorbirea obiș
nuită a colectiviștilor din Cocar
geaua.

Și, mal întîi s-a pornit lupta pen
tru cereale. Pămint: 3.433 ha, din
tre care 3.159 arabile. Aceasta însă 
nu spune totul, dacă producțiile 
vor fi cît mai sporite la ha. Iar 
să ajungă aici, trebuie să aplici 
grotehnica pe scară mai largă, 
așa s-a intîmplat: alegerea terenu
lui după bune premergătoare, ară
tură cu tractorul, imediat după re
coltare, la adîncimea de 28-30 cm, 
aplicarea unor însemnate cantități 
de îngrășăminte naturale și chimi
ce, însămînțatul în epoca optimă, 
folosirea unei semințe de soi, îngri
jirea la timp a culturilor și recol
tatul fără pierderi. Acestea, și al
tele, înseamnă agrotehnică. Rezulta
tul? O producție de 2.000 kg grîu la 
ha pe tarlalele unde complexul de 
lucrări agrotehnice s-a aplicat la un 
înalt nivel; 1.700 kg floarea-soare
lui în medie la ha pe 240 ha, pe 
unele parcele insă s-au obținut 2.040 
kg la ha ; 3.500—4.COO kg porumb 
știuleți în medie la ha, pe suprafața 
de aproape 1.000 ha.

Și-acum ? Lupta pentru recolte 
sporite de cereale la hectar conti
nuă, știindu-se de către colectiviști 
că sporirea producției de cereale 
formează baza dezvoltării tuturor 
ramurilor de producție ale gospo
dăriei. Pe cele peste 1.200 hectare 
pregătite din vară, colectiviștii dinRADU SANDU

în-
dezvoltăm multilateral 

noastră colectivă", 
„multilateral" nu a fost 
înțeles de toți membrii

mai multe animale 
se organizeze livadă 
dezvoltate deci toate ra- 
producție, cuvîntul aces-

si și

nu 
ca 
a- 
Și

cu cîtă încredere au primit oamenii această cuvîntare de importanță istorică mondială. Am ajuns încă o dată Ia concluzia că cuvintele lui Nikita Sergheeviei Hrușciov constituie pentru oamenii muncii din țara noastră, ca și pentru cei din întreaga lume, o chezășie a victoriei forțelor păcii împotriva forțelor întunecate ale războiului, că pacea va triumfa în lume.Cu ziarul în mină, țăranul întovărășit Iancu Glăvan din comuna Dră- gănești, îmi povestea că el își dă seama că forțele care luptă împotriva războiului sînt din ce în cc mai puternice și că țara noastră, a- iături de Uniunea Sovietică, de celelalte țări socialiste și de toate statele iubitoare de pace vor face totul pentru ca problema dezarmării să fie rezolvată. Iancu Glăvan a adăugat că și el, împreună cu alți țărani muncitori din comună sprijină din toate puterile lor politica partidului și guvernului nostru, delegația țării noastre care în frunte cu toy. Gheorghe Ghcorghiu-Dej face eforturi pentru ca în Adunarea Generală a O.N.U. să se ia măsuri in vederea rezolvării problemei dezarmării generale și totale.„Noi sîntem pe cale de a înființa o gospodărie colectivă și în satul nostru. Avem pînă acuma aproape 350 de cereri și nădăjduim că în- tr-o săptămină, două, o vom inaugura. Pentru ca roadele muncii noastre pe noul drum pe care am pornit să fie mai bune, avem nevoie de pace și vom lupta din toate puterile s-o apărăm", a subliniat el.Printre cel cu care am stat de vorbă în legătură cu lucrările celei de a XV-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U. se numără și învățătorii Ștefan Cărăpănceanu, directorul școlii elementare din comuna Răsu- ccni, Ion Boriia directorul școlii de 7 ani din comuna Cucuruzu, precum și învățătorii Constantin Ciufu și Gh. Zlate din aceeași comună.Constantin Ciufu a povestit că el a fost pe front în cel de-al doilea război mondial și a cunoscut grozăviile pe care le aduce războiul. A văzut cu ochii lui ruinele și distrugerile pricinuite de tot felul de arme automate. A îndurat grele suferințe. El a subliniat că în actuala dezvoltare a științei și tehnicii, consecințele unui nou război mondial ar fi cu mult mai grave decît ale celui de-al doilea război mondial. De a-
Cu veniturile realizate, numeroși colectiviști <lin Cocargeaua și-au construit 

case noi. In fotografie: casa colecti vistului Manea Ionescu. (Continuare în pag. 3-a) (Continuare în pag. 4-a)



a aparut, Pămînt desțelenit (Volumul II)Romanul „Pămînt desțelenit”, u- 
be din cele mal valoroase realizări ale realismului socialist șl poate 
cea mal populară carte sovietică, a făcut de mult asemenea unul sputnic, ocolul globului ipămîntesc. El a pătruns în satul chinezesc șl me- xjcan, în cel jaiponez șl bulgar, a ajuns în mîlnile fermierului american sau ale celui australian.Primul volum al romanului „Pămînt desțelenit” a văzut lumina tiparului la începutul anului 1932. Excepțională frescă epică a colectivizării agriculturii, romanul și-a cîș- tigat un loc bine meritat în rfn-dul operelor clasice ale literaturii sovietice, devenind totodată în scurt timp o carte cu popularitate mondială.Subiectul romanului „Pămînt desțelenit” este izvorît din evenimente istorice concrete. El înfățișează o perioadă cînd țara sovietică făcea pași uriași pe drumul construirii socialismului. Partidul comunist trecuse la politica de desființare a chiaburim!! ca clasă, la lichidarea ultimelor poziții economice ale capitalismului la sate. Ca și în restul țării și căzăcimea de pe Don se înscrie în masă în colhozuri. Principiile socialiste de viață triumfă, ță- rănlrhea îșl leaigă ou încredere soarta de orîndulrea socialistă. Se petrec evenimente furtunoase în satul sovietic. Deși sortită pielril, vlăguită moralicește, lumea albgardistulul Polovțev încearcă încă să se opună poporului, drumului revoluționar pe care acesta l-a ales.Construind figura muncitorului comunist Semlon Davîdov, acest minunat luptător pentru succesul colectivizării, unul din cei nouăzeci șl cinci de mii de muncitori trimiși de partid la sate, Șolohov dezvăluie cît de profundă, de organică, este alianța dintre muncitori și masele țărănești. Abia venit în sat, muncitorul Davîdov 61mte sprijinul șl înțelegerea țărănimii sărace. Biauindu-se pe aceasta el începe organizarea colhozului. Pavel Liuibișkin, Demid Mol- clun, Aklm Beshlebnov, Moș Șciu- kar, fierarul Șalîi sînt primii cane îl înțeleg, îl îndrăgesc șl hotărăsc să îl urmeze.în lupta pentru înființarea colhozului, Davîdov va avea apoi adeziunea mijlocașilor Kondrat Maidan-

nikov, a lui Agafon Dubțov și a altora.Davîdov este neîntrecut în discuțiile cu țăranii. El dă dovadă de pricepere și răbdare cînd îl lămurește pe cazaci asupra avantajelor colhozului, le explică simplu și atrăgător conținutul politicii partidului, are o mare stăpînire de sine și nu încearcă să se răzbune pe cel care l-au bătut pînă la stage, înțelegînd că aceștia nu sînt dușmanii colhozului ci niște rătăciți.Davîdov nu se sfiește să dea un exemplu șl prin faptă. El, care nu ținuse niciodată în mină coamele plugului, ară în brigada lui Lin

bișkin, arătând astfel că se poate munci și dial bine.Davîdov este un om de caracter, ferm, drept, el îșl pleacă întotdeauna urechea la glasul colhoznicilor, le cere acestora părerea în toate problemele importante. Eductodiu-1 pe alții Davîdov se educă pe sine, îșl afirmă minunate aptitudini de organizator, o mișcătoare omenie, prietenie și dragoste față de cei care îl înconjoară.Așa îl reîntâlnim pe Davîdov și în cel de al doilea volum al romanului „Pămînt desțelenit".Dacă greutățile legate de înființarea colhozului au fost depășite, Davîdov are acum de făcut față

greutăților de ordin organizatoric și chiar ou mentalitatea ■retrogradă a unor colhoznici. Cazacii au intrat în colhoz dar unii mal au încă de lepădat zgura individualismului, a apucăturilor de mici proprietari, alții deformări mistice.Ne reîntâlnim în cel de al doilea volum și cu Makar Nagulnov, secretarul celulei de partid. El păstrează aceleași trăsături pline de originalitate. Și-a schimbat în bună măsură felul de a fi, e mai calm, mai descătușat la suflet. La ședința de partid în care colhoznicii Dubțov, Maidannikov și Șalîi sînt primiți în partid, colhoznicii înțeleg cu bucurie că Makar Nagulnov e un om de o mare bogăție sufletească și-ți dai seama cît de mult îl iubesc.Andrei Razmiotnov, cazacul cu ..ochi limpezi ca cerul de vară" s-a dezvoltat mult politicește. Omenia, bunătatea lui, atitudinea prietenoasă șl înțelegătoare față de oameni fac din el un personaj de neuitat.Moș Șciukar rămîne parcă neschimbat. La fel de guraliv, lăudăros și hîtru el aduce un suflu de veselie pe oriunde trece, prin brigăzi, la ședințe, nu fără a dovedi că are tot mai mult conștiința demnității personale.De fapt fiecare biografie s-a îmbogățit simțitor, a căpătat noi e- lemente pitorești. Colhozul aduce primenirea în sufletul șl-n comportarea oamenilor, le arată drumul spre bunăstare șl fericire.Dar Seme on Davîdov și Makar Nagulnov nu vor întovărăși mai departe pe acest drum pe colhoznicii din Gremeacii Log. El au căzut eroic, neînfrioați, așa cum au fost tot timpul vieții, ostași minunați ai partidului. Prin tot ce au făcut, prin pilda șl sacrificiul lor, ei nu vor putea fi uitați niciodată.Pubiiclnd și ultimul volum al romanului „Pămînt desțelenit” Mihail Șolohov a întregit această adevărată epopee a colectivizării agriculturii, operă de o uriașă însemnătate Ideologică șl artistică.Apariția în limba romînă a celui de al doilea volum al romanului „Pămînt desțelenit” este un remarcabil eveniment literar, un prilej de adîncă și tulburătoare bucurie.LUCIAN CURSARU
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In forfota Gării de Nord, un șir 

lung de oameni se îndreaptă spre 
ieșire. După etichetele albastre 
de pe geamantane, scrise în ru
sește, ii recunoaștem : sînt cei 
peste 300 de lucrători din gospo
dăriile de stat, colective, stațiuni 
de mașini și tractoare sosiți din 
U.R.S.S. cu „trenul prieteniei". 
Un scurt popas pentru a afla si
tuația cazării de o noapte. Popas 
bine venit pentru reporter.

Primele impresii despre vizită? 
Inginerul Ion Secheșan spune : 

Extraordinar !
Mulgătorul Lazăr Brînda: Un 

vis !
Organizatorul de partid Ion Ar- 

deleanu : Minunat!
Vizitatorii, toți, sînt încă co

pleșiți de bogăția impresiilor. To
tuși, cîteva explicații. Să-l ascul
tăm pe tractoristul Dumitru Man- 
da de la gospodăria de stat Se- 
garcea.

— Lingă Tiraspol am vizitat un 
colhoz. Despre cîte mașini am vă
zut aici aș putea povesti o noap
te întreagă. Și ce mașini! Combi
ne autopropulsate care nu numai 
că recoltează griul și-l treieră, 
dar balotează și paiele. Tractoa
re pitice pentru lucru în livezi, 
alte tractoare care merg în braz
dă cu 8-10 km pe oră. In livada 
colhozului, printre pomii încărcați 
de rod, tot felul de culturi: sfe
clă de zahăr, dovlecei, varză, 
ja aceasta pentru folosirea 
mai completă a pămîntului 
impresionat foarte mult. Nu
mai mult decît dragostea caldă, 
frățească, cu care colhoznicii 
ne-au primit.

Intră în vorbă tovarășul Ion 
Versching, inginer șef la G.A.S. 
Balinț, raionul Lugoj.

— După Tiraspol ne-arn oprit la 
Kiev. Aici am vizitat expoziția 
republicană care oglindește uria
șele succese ale R. S. S. Ucrai- 
niene. Despre mașini, vorba to
varășului de la Segarcea, n-aș is
prăvi o noapte întreagă de poves
tit. Dar despre altceva vreau să 
vorbesc. Aici, în expoziția repu
blicană din Kiev se găseau în

Gri- 
cît 

m-a 
însă

ras

exem- 
colho- 
pur și 
arăta-

Punctele demonstrative de sprijin, mijloc important

sectorul zootehnic cîteva 
plare dintre vacile unor 
zuri. Nu erau aduse însă 
simplu numai pentru a fi 
te. Cercetarea științifică în vede
rea sporirii producției de lapte și 
a procentului de grăsime continua 
chiar in expoziție. O făceau emi- 
nenți oameni de știință care con
tinuau astfel munca începută în 
colhozurile respective.

Timpul trece mult prea repe
de. Vrînd să aflu amănunte des
pre vizita la Moscova, pun o în
trebare naivă :

— Ați vizitat toată Expoziția 1 
Mi se răspunde întîi cu zîmbete 

oarecum ironice, apoi:
— Păi, Expoziția e un oraș în 

oraș. Are 79 de pavilioane ! In
tr-o zi abia am putut vizita 4.

Și iarăși cuvinte laconice, ca 
la început: „Vis", „Fantastic", 
„Ca-n basme".

Trebuie să ne despărțim. înain
te de plecare aflu cîteva întîm- 
plări hazlii:

In prima zi la Moscova, pie
rind singuri să viziteze orașul, 
cîțiva tovarăși au fost puși în 
mare încurcătură la urcarea în 
autobus: mașina n-avea taxator, 
fiecare punea banii cuveniți, își 
lua bilet și eventual, restul. Dar 
rit anume trebuia plătit, asta noii 
oaspeți ai Moscovei n-o știau. 
Le-au venit în ajutor, rîzînd, riți- 
va moscoviți. Sau, alta. Abia ur
cați în litf la hotelul Ucraina, 
oaspeții sînt întrebați la ce etaj 
merg. Nici 
că liftul și 
Au trebuit 
se întoarcă

n-apucă să răspundă 
ajunsese la etajul 24. 
cîteva secunde ca să 
la etajul 9.

•fc
Cu notesurile doldora de în

semnări, cei peste 300 de pasageri 
ai „trenului prieteniei" s-au în
tors acasă. Sînt așteptați cu fi
rească nerăbdare de către tova
rășii de muncă dornici să afle cît 
mai în amănunt despre uriașele 
succese ale primului stat con
structor al comunismului.

Proiectul noului «totul al «Indicatelor 
în dezbaterea membrilor de «Indicat 

SARCINI DE SEAMĂ

de introducere aIn cadrul regiunii noastre Galați — se află cel mai mare bazin viticol al țării cu renumitele podgorii: Odobești, Cotești, Jariștea, Panciu, Tifești, Ivești și altele. Suprafața totală a podgoriilor din regiune este de 54.000 ha., reprezentând 22 la sută din suprafața viticolă a țării. Insă, în regiune mai sînt numeroase terenuri nisipoase, improprii culturilor agricole, în special în raioanele Liești, Filimon Sîrbu. Călmățui etc., care pot fi valorificate, cuitivîn- du-le cu viță de vie.Raportul C.C. al P.M.R. la Congresul al III-lea al partidului și Directivele Congresului prevăd sarcini importante în domeniul dezvoltării viticulturii în țara noastră. în anii șesenalului, suprafața viilor trebuie să crească la peste 300.000 ha. de pe care să se obțină în anii normali de climă, o producție de circa 1.400.000 tone de struguri, cu circa 50 la sută mai mult decît producția medie pe ultimii 5 ani.îndrumat de partid, colectivul de cercetători de la Stațiunea experimentală hortiviticolă Odobești, consideră nu numai ca o sarcină profesională, ci și ca o datorie patriotică unirea eforturilor sale cu cele ale sfaturilor populare și ale conducerilor unităților agricole socialiste cu caracter viticol, în vederea des-

tehnicii înaintate în viticultură
ING. A. D. TUDOSIEdirectorul Stațiunii experimentale viticole Odobești

fășurării unei activități susținute, pentru traducerea în practică a sarcinilor trasate de Congres, în domeniul viticulturii.Principalul mijloc de generalizare a noilor metode științifice în mijlocul viticultorilor, îl constituie punctele demonstrative de sprijin. Acestea formează veriga principală dintre știință și practica viticolă, avînd menirea de a introduce pe scară largă în producție metodele agrotehnice avansate, în vederea obținerii unor recolte mari de struguri. Punctele de sprijin se constituie în cadrul unei unități agricole socialiste, unde funcționează 1—5 loturi demonstrative, fiecare în cîte o secție sau brigadă separată. Lotul demonstrativ este compus dintr-o parcelă cultivată cu viță de vie în suprafață de 2—20 ha., unde toate lucrările agrotehnice sînt executate conform indicațiilor cercetătorului care răspunde de lotul respectiv. Pe loturile demonstrative stațiunea verifică și generalizează, fie numai o
NOTĂ

De ce nu se dă atenția cuvenită 
concursurilor de inovațiiIn acest an. Ministerul Agriculturii și C.C. al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole au organizat un nou concura de inovații cu premii. Scopul concursului este de a stimula inițiativa creatoare a maselor de muncitori, ingineri și tehnicieni în vederea lărgirii mișcării de masă a inovatorilor, a creșterii productivității muncii și a reducerii prețului de cost. In vederea popularizării concursurilor de inovații, Direcția propagandă și presă. împreună cu Direcția Generală tehnică științifică din Ministerul Agriculturii, au difuzat în instituțiile agricole interesate (S.M.T.-uri, G.A.S.-uiri și Centre mecanice), materiale legate de desfășurarea concursurilor ca: planul tematic de Inovații pe anul I960, premiile care se ocordă pentru fiecare inovație, cine organizează, urmărește șl răspunde de buna desfășurare a concursurilor etc. în planul tematic, bunăoară, sînt arătate inovațiile care pot fi realizate la mecanizarea agricolă șl zootehnică, energetică și reparația utilajelor, producția vegetală, producția a- nimală, îmbunătățiri funciare, construcții agrozootehnice șl combaterea dăunătorilor.In deplasările făcute în ultima vreme în unele regiuni ale țării ca Suceava, Iași șl Bacău, am urmărit la unitățile vizitate, S.M.T.-uri și G.A.S.-uri, atenția care se dă concursurilor de Inovații de către conducerile unităților socialiste, cît și de organele sindicale și alți factori interesați- Astfel, la stațiunea de mașini și tractoare Spătărești, regiunea Suceava, am putut constata că tovarășii din conducerea acestei unități (Gh. Popescu, director, loan Petroiu, lng.agronom ș_", Manote Rusii, tag- mecanic șef, precum și Aurel Ursache, președintele comitetului sindicatului) se interesează îndeaproape de buna desfășurare a concursurilor. Aci a fost organizat șl activizat colectivul de inovații,

s-a popularizat șl discutat planul tematic și .regulamentul inovațiilor șl instrucțiunilor în vigoare. De a- semenea, au fost create condiții favorabile de muncă inovatorilor. Toate acestea au făcut ca concursul de inovații să stârnească interes în rîndul mecanizatorilor. Astfel, un grup de muncitori format din Greșeanu Mihai, Petru Isar, și Ion Bordeianu au făcut comisiei de inovații propunerea privind confecționarea unul dispozitiv pentru prelucrarea bielelor adaptate la bonma- șlna cu cormană tip „înfrățirea”. Un alt colectiv de mecanizatori a făcut o raționalizare la cisternele „7 Noiembrie” în 6ensul că acestora li s-au adaptat pompe cu filtru pentru descărcarea în cisterne tip S.M.T.In alte unități, ca, de pildă, S.M.T. Pașcani șl Roman, precum și la G-A.S. Răcăcluni, concursurilor de inovații nu li se acordă atenția cuvenită. La S.M.T. Pașcani de pildă, tov. Vasile Turcanu, inginer agronom șef al stațiunii, nu prea era la curent cu concursul de inovații șl nici cu ce anume S-a întreprins în unitatea lor în această direcție. Tot cam în felul acesta se prezintă lucrurile șl la S.M.T. Roman.Pînă la sfîrșitul anului nu mai este multă vreme. De aceea, conducerile unităților respective, precum și comitetele sindicatelor au datoria de a populariza șl organiza temeinic desfășurarea concursurilor de inovații și totodată de a acorda muncitorilor tot sprijinul tehnic și material necesar rezolvării problemelor de inovații- Organlzînd cit mai bine concursurile de inovații în toate S.M.T.-urlle, gospodării de stat șl Centre mecanice vom aduce o contribuție de seamă la mărirea productivității m-uncll șl a reducerii prețului de cost în aceste unități.
OH. BACrtJ

metodă rezultată în urma experiențelor ei ca, de exemplu, desfundatu) parțial în viile pe rod, aplicarea îngrășămintelor organice și minerale, folosirea tescovinei compostate ca îngrășămînt la vița de vie, obținerea plantațiilor de vii încheiate pe nisipuri, tăierile în uscat după vigoarea butucului, fasonarea vițelor la plantare, tăierile de formare și punere rapidă pe rod, producerea vinurilor albe superioare și curente de masă etc., fie aplicarea în complex a măsurilor agrotehnice diferențiate.încă din anul 1957, S.E.H.V.-Odo- bești, a început să organizeze puncte de sprijin în gospodării de stat și gospodării agricole colective, cu scopul de a verifica și generaliza în producție rezultatele științifice obținute de stațiune, în vederea creșterii continue a producției de struguri la hectar. Dacă în 1957, stațiunea generaliza rezultatele științifice numai în cadrul a 6 unități agricole socialiste ale căror loturi demonstrative se întindeau pe suprafață mică de teren, acum cercetătorii stațiunii lucrează în 22 unități, suprafața loturilor demonstrative fiind de 143,5 ha. Rețeaua acestor loturi cuprind gospodării de stat și gospodării colective din majoritatea raioanelor regiunii cum sînt Focșani, Panciu, Bereștâ, Bujoru, Brăila, Călmățui, Filimon Sîrbu etc. Numai în raionul Focșani există 12 puncte de sprijin.Pe măsură ce gospodăriile cuprinse în rețea își însușesc metodele înaintate pe care cercetătorii S.E.H.V.-Odobești le recomandă, metodele folosite pe loturile demonstrative se vor extinde pe întreaga suprafață.Acum, se poate vorbi deci de o îndrumare directă aproape a tuturor unităților agricole socialiste viticole din regiunea noastră. Pentru a ne da seama de activitatea depusă, redăm în continuare cîteva din rezultatele obținute de unitățile îndrumate, care au aplicat întocmai indicațiile tehnice recomandate de cercetătorii stațiunii G.A.C. „Drumul Belșugului”, Cîmpineanca, de exemplu, a avut anul trecut 3 loturi demonstrative. Aplicînd complexul de măsuri agrotehnice diferențiato. a obținut o producție de 13.005 kg. struguri la ha., în timp ce recolta medie pe gospodărie a fost de 9.000 kg. struguri la ha. G.A.C. „21 Decembrie" din Jariștea, a obținut în anul 1959, de pe Iotul demonstrativ în suprafață de 2 ha. o producție de 11.560 kg. struguri la ha. Ia soiul Muscat Hamburg, față de 9.000 kg. la hectar pe parcela martor.îndrumarea și controlul asupra modului de aplicare a regulilor tehnice recomandate se face bilunar de către cercetătorii și profesorii stațiunii, sau la intervale mai mid de timp.Atît din rapoartele prezentate de fiecare cercetător și profesor, cit și din constatările făcute pe teren, rezultă că indicațiile tehnice date unităților cu loturi demonstrative, sînt aplicate cu mult simț de răspundere, în marea lor majoritate. Dintre a- cestea pot fi citate, ca exemple pozitive, G.A.C. „Grivița Roșie”, raionul Călmățui, G.A.C. „30 Decem- brie“-Odobești, G.A.S.-Ivești, Mără- șești, Panciu și Dragosloveni etc. Trebuie deci, ca și celelalte unități să acorde aceeași importanță aplicării metodelor avansate pentru obținerea de producții din ce în ce mai mari. Este recomandat, de asemenea, ca atît munca depusă de cercetătorii stațiunii, cît și cea a viticultorilor să fie strîns împletită cu grija pentru a folosi toate posibilitățile existente, în scopul dezvoltării patrimoniului vitied al țării 
noastre.

Răspundem 
cititorilorIon Stafie din comuna Drăgănești, raionul Tg. Neamț, arată că a fost amendat cu 100 lei pentru că a transportat în vagon de persoane un purceluș și cîteva găini. întreabă ce să facă.Răspuns: Să plătească amenda care-i justă deoarece legea prevede amendarea celor care transportă în vagoane de călători păsări și animale interzise a fi transportate în acest fel.Iosefina Neagu, din Pașcani, regiunea Iași, arată că soțul ei își satisface serviciul militar și întreabă dacă, neavînd nici un venit impozabil, poate primi alocație de stat pentru copil.Răspuns : Puteți primi alocație de stat. In acest scop adresați-vă sfatului popular arătîndu-i situația.Margareta Mancîu, de la școala de viticultură din Valea Călugărească, raionul Ploești, a divorțat de soțul său și copilul în vîrstă de 10 ani a fost încredințat soțului care însă nu-i salariat. întreabă dacă poate încasa dînsa alocația de stat.Răspuns : în cazul de față puteți primi dv. alocația de stat pentru copil dacă dv. și fostul soț, căruia i s-a încredințat copilul,' nu posedați mijloace de producție care să vă aducă un venit impozabil anual mai mare de 600 de lei. Totodată prin Tribunal puteți cere să vi se încredințeze creșterea și educarea copilului fie definitiv, fie pe timpul cît soțul nu lucrează într-o întreprindere sau instituție de stat.

T. OPREA

Proiectul noului statut al sindicate
lor din țara noastră a fost citit cu 
deosebit interes și de către membrii 
grupei noastre sindicale din brigada 
a IV-a. In lumina sarcinilor ce ne re
vin, noi sîntem hotărîți să ne mărim 
eforturile în muncă, să îmbunătățim 
organizarea muncii, spre a îndeplini și 
depăși planurile de producție.

Care anume a fost anul acesta con
tribuția mea ca organizator al grupei 
sindicale la îmbunătățirea procesului 
de producție ? In primul rînd, am cău
tat ca toate hotărîrile comitetului sin
dicatului S.M.T.-ului nostru, să fie tra
duse în viață. In acest scop m-am stră
duit ca întrecerea socialistă să consti
tuie într-adevăr o pîrghie de seamă 
pentru obținerea de rezultate bune. 
Cei șapte mecanizatori din brigadă au 
fost mobilizați să-și întrețină bine trac
toarele, să lupte pentru folosirea în
tregii capacități de lucru a utilajului. 
Ca urmare, în campaniile de primă
vară și vară, brigada noastră și-a în
deplinit și depășit planul de producție. 
Tov. Vlădan Aurel, s-a menținut nu 
numai fruntaș pe brigadă, dar și unul 
dintre fruntașii stațiunii.

In campania agricolă de toamnă 
de altfel ca și în celelalte două cam
panii agricole, noi analizăm în cadrul 
grupei sindicale cel puțin odată pe săp- 
tămînă activitatea desfășurată. Graficul 
de producție ținut la zi de către pon- 
tatorul alimentator și afișat în vago
nul de cîmp arată fiecărui mecaniza
tor, care îi sînt realizările zilnice, sti- 
mulîndu-1 să urmeze exemplul frunta
șilor.

In cadrul consfătuirilor de produc
ție decadale, eu caut să sprijin iniția
tivele noi apărute în muncă, îi îndemn 
pe mecanizatorii rămași mai în urmă 
cu îndeplinirea planului, să aplice me
todele fruntașilor. De exemplu, în 
campania de vară în cadrul grupei 
noastre sindicale am organizat două 
consfătuiri de producție la care șeful 
brigăzii, tov. Iordache Daniel, a expli
cat în mod amănunțit cum trebuie fă
cute îngrijirile zilnice și periodice, spre 
a se prelungi viața motorului între 
două reparații. Totodată, el l-a rugat 
pe tov. Vlădan să arate cum efectuea
ză îngrijirea motorului seara, după ter
minarea lucrului.

In campania din toamna acestui an, 
brigada noastră trebuie să execute 2.600 
de hantri la G.A.C. Tămășești și la în
tovărășirile din satele Furculești și Tă
mășești. Pînă zilele trecute, am și rea

lizat 450 de hantri. De pe acum, tov. 
Vlădan a realizat aproape 30 la sută 
din planul ce-i revine, iar eu și tov. 
Ifrim Gheorghe, îl urmăm îndeaproape.

Ca organizator al grupei sindicale, 
am acordat și acord o atenție deose
bită și problemelor de protecția mun
cii și tehnica securității, ca și organi
zării muncii cultural-educative în bri
gadă.

In acest scop, fac periodic instructa
je cu tovarășii responsabili cu aceste 
probleme din cadrul grupei, ca aceș
tia la rîndul lor, să vegheze asupra în
deplinirii sarcinilor trasate de sindica
tul nostru.

In privința protecției muncii, s-au 
dat îndrumări pentru amplasarea ce
lor două cisterne cu motorină și a bu
toaielor cu carburanți la locuri ferite 
de vagonul de cîmp. De asemenea, s-a 
arătat cum trebuie evitate accidentele 
în cursul deplasărilor și în timpul lu
crului.

Pentru îmbunătățirea muncii cultu
ral-educative, m-am îngrijit ca la bri
gadă să avem o bibliotecă volantă, 
ziare și reviste și două jocuri de șah.

In orele libere, tovarășii noștri citeso 
diferite lucrări literare și tehnice sau 
organizăm seri muzicale.

Nu ne-a scăpat — așa cum se arată 
și în proiectul noului statut al sindica
telor la capitolul unde se precizează 
sarcinile organizatorului grupei sindi
cale, — nici problema asistenței me
dicale și în general a grijii față de să
nătatea membrilor grupei. Anul aces
ta, prin grija sindicatului, tov. Iorda
che Daniel, șeful brigăzii, care are o 
afecțiune cardiacă, a fost trimis în sta
țiunea Vatra Dornei, iar tov. Vlădan 
care suferea de reumatism, la Techir- 
ghiol.

Ca urmare a muncii bine organiza
tă în brigadă, în prezent toți membrii 
grupei execută lucrări de bună calita
te și își depășesc sarcinile de plan.

Mă voi strădui ca pe viitor să des
fășor munca de organizator de grupă 
sindicală și mai temeinic, să mă în
grijesc de instruirea tinerilor tractoriști 
repartizați în brigadă cum sînt Arghir 
Marin și Ene Dumitru, și să raportez 
periodic adunării grupei sindicale des
pre activitatea mea, ceea ce — e ne
cesar să recunosc, pînă acum n-am fă
cut-o decît rareori.

TĂNASE CONSTANTIN 
organizatorul grupei sindicale 

a brigăzii a IV-a de la S.M.T. Videle, 
regiunea București

Cu însuflețire și competențăDe curînd, la Caracal a avut loc plenara lărgită a consiliului local al sindicatelor. La ședința plenarei, au luat parte 95 de președinți ai comitetelor sindicatelor din raion, cei cinci membri ai comitetelor centrale ale Uniunilor sindicatelor pe ramuri, tovarășii aleși delegați la congresul al IV-Iea al C.C.S., ca și mulți fruntași în producție. Din sectorul agricol de stat, la plenară au participat președinții comitetelor sindicatelor de la G.A.S.-urile Caracal, Deveselu, Redea, Dobroslo- venl și Ciocănești, de la S.M.T.-urlle Caracal și Zănoaga, de la Stațiunea experimentală Studina și de la Grupul școlar agricol Caracal.După ce tov. Beldea Petre, președintele consiliului local, a arătat interesul deosebit cu care oamenii muncii au primit proiectul noului statut al sindicatelor din țara noastră, s-a trecut la prelucrarea statutului. Numeroși tovarăși au luat apoi cuvintul venind cu propuneri prețioase.— Noi lucrătorii gospodăriei de stat Caracal a spus tov. Dumitrescu Petre de la G.A.S., Caracal vedem în Proiectul noului statut, drepturile tot mai largi ale sindicatelor noastre, contribuția lor la buna gospodărire a întreprinderilor și a instituțiilor, grija pe care ele trebuie să o manifeste în vederea bu

nei organizări a întrecerii socialiste, pentru traducerea în viață a sarcinilor trasate de cel de-al III-lea Congres al partidului. In aceste zile, muncitorii, tehnicienii și inginerii din gospodăria noastră sînt avîntați în marea întrecere a muncilor de toamnă. Unii recoltează porumbul sau via, alții pregătesc terenurile și însămînțează griul. Cu toții vroim să obținem recolte cit mai bogate, care să contribuie la bunăstarea oamenilor muncii.Alți vorbitori care au luat cuvîn- tul dintre cei 28 de președinți de comitete sindicale comunale pre- zenți au arătat că noul proiect de statut al sindicatelor, lărgește sfera de activitate sindicală a oamenilor muncii, întrucît de aci înainte și pensionarii vor putea să continue a fi membri de sindicat.Tov. Petcov Dumitru, vicepreședintele comitetului sindicatului din comuna Boșoteni, după ce a amintit măsurile luate de către consiliul local pentru ca toți membri de sindicat să cunoască proiectul noului statut, a propus ca In noul statut să se prevadă instituirea unei insigne ce ar urma să fie decernată acelor tovarăși care s-au evidențiat în mod deosebit în activitatea sindicală în curs de cel puțin zece ani consecutiv.

In încheierea lucrărilor plenarei, au fost adoptate o serie de măsuri tehnico-organizatorice, în vederea cunoașterii proiectului noului statut de către toți membrii de sindicat, astfel îneît aceștia să poată veni cu cît mai multe și mai prețioase propuneri.Intre altele, s-a prevăzut ca pînă la 3 octombrie prelucrarea noului proiect al statutului să se facă în cadrul tuturor grupelor sindicale, iar pînă la 8 octombrie, Consiliul local să poată centraliza propunerile reieșite din masa oamenilor muncii din G.A.S.-uri, S.M.T.-uri și alte unități din raion.In această perioadă, se vor da consultații pe această temă, se va populariza în masa salariațllor proiectul noului statut folosindu-se stațiile de radio-amplificare și afișîn- du-se proiectul la gazetele de perete. Totodată, va fi intensificată munca culturală de masă și se vor iniția întîlniri între activiștii sindicali și militanți sindicali cu o mal mare vechime.Ca urmare a hotărîrilor adoptate de către plenara lărgită a consiliului local Caracal, acolo unde a fost posibil, ca de exemplu la gospodăria de stat Dobrosloveni șl S.M.T. Caracal, proiectul noului statut a și fost prelucrat atît în cadrul comitetelor sindicale respective, cît șl la grupele sindicale.
ION DRINCU

Bucurii ale vieții noi„Membrul de sindicat are dreptul la tratament în stațiunile balneo-climaterice, iar copiii săi au dreptul să fie primiți în creșe, cămine și tabere de pio nieri / să folosească împreună cu membrii săi de familie instituțiile culturale și sportive ale sindicatelor..." (Din proiectul noului Statut al Sindicatelor 
din Republica Populară Romînă).

Zile de odihnă după o muncă spornică. Am ales din fototecă una din multele imagini asemănătoare prinse în obiectiv de fotoreporterul nostru. Din fotografie (1) ne privesc o parte din cel 80 de lucrători fruntași ai gospodăriei a- gricole de stat Țepeș Vodă, regiunea Constanța. Mulgători șl tractoriști, Ingineri șl ciobani, au pornit împreună, într-o excursie organizată de sindicat să cunoască neasemuitele frumuseți ale patriei. I-am întâlnit la Sinaia, vizitând Castelul Peleș. Cu o zl în urmă vizitaseră

Doftana. își aminteau cu plăcere de o altă excursie făcută cu vreo lună în urmă: două zile pe Dunăre, cu vaporul. Odihnă colectivă, plină de bucurii și de învățăminte
Părinții acestor copil (foto 2) — lucrători ai gospodăriei a- gricole de stat Hălăucești, regiunea lași — asemeni a mii și mii de lucrători din G.A.S.-uri șl S. M.T.- uri își văd fără grijă de muncă. In timpul acesta copiii lor sînt bine îngrijiți la creșa gospodăriei.

Seară de seară lucrătorii din stațiunile de mașini ?i tractoare și gospodării de stat umplu sălile de șah și bibliotecile cluburilor și colțurilor i'oșii. In sălile de spectacol se repetă un nou program artistic. Una din zecile de echipe artistice sătești din regiunea Bacău (foto 3) incintă spectatorii cu frumusețea cîntecului șl jocului nostru popular.



In gospodăriile colective din regiunea Stalin

Să fie asigurate condiții bune 

pentru iernatul animalelor
Tnțelegînd că de buna îngrijire și întreținere a vitelor pe timp de iarnă depinde în mare măsură obținerea unor producții sporite de carne, lapte șl alte produse, numeroase gospodării colective din regiunea Stalin au asigurat din vreme animalelor hrana suficientă și adăposturi bune. Pot fi date ca exemplu în a- ceastă privință gospodăriile colective Hărman, Vulcan, Fcldioara și Hăl- chiu din raionul Codlea, Selimber și Tumișor din raionul Sibiu, Sercaia din raionul Făgăraș, Dacia, Mer- cheasa șl Viscrl, raionul Rupea și altele. Pe lîngă însemnatele cantități de nutrețuri însilozate, toate aceste gospodării au construit numeroase a- dăposturi pentru cazarea animalelor pe timpul Iernii. La gospodăria colectivă „11 iunie" din comuna Hăl- chiu, de pildă, pe lîngă alte obiective, au fost ridicate în acest an cu mijloace bănești proprii și credite de la stat, 2 adăposturi pentru vaci șl 3 cotețe pentru păsări. De asemenea, colectiviștii din Hărman au terminat 2 grajduri pentru vite mari, 1 saivan și 4 cotețe pentru păsări.Demn de subliniat este faptul că o bună parte din gospodăriile colective din regiune au construit adăposturi Ieftine pentru animale. Prin folosirea materialelor de construcție din resurse locale, (cărămidă, țiglă, var, pietriș etc.) colectiviștii din Vulcan șl Șelimber au ridicat în acest an grajduri pentru vaci cu un preț de cost de 800-700 lei pe cap de bovină mare. Aceeași preocupare au dovedit conducerile acestor gospodării colective șl pentru asigurarea a- nimalelor cu furaje pe timjp de lamă. Bunăoară pînă la 19 septembrie, gospodăriile agricole colective din Hăl- chiu șl Hărman însilozaseră fiecare peste 1.200 tone de nutrețuri.Din păcate nu în toate gospodăriile colective din regiune se acordă

(Urmare din pag. l-a)

Cocargeaua au pornit la însămînța- 
tul griului, ajutați de tractoriștii de 
la S.M.T. Fetești.

«■ Numai la cultura griului => 
apune ing. agronom Niculae Ion, am 
dat 900 tone de îngrășăminte orga
nice și 10 vagoane de superfosfăt; 
colectiviștii s-au convins în practi
cul că îngrășămintele sporesc pro
ducția la hectar.

ANIMALE ȘI PASAR1MAI MULTE,PRODUCȚII RIDICATE - IZVOR DE MARI VENITURI
Cînd și-au propus să dezvolte 

multilateral producția din gospodă
rie, colectiviștii din Cocargeaua s-au 
gîndit și la creșterea animalelor pro
prietate obștească. Și astăzi, fiecare 
se mîndrește cu fermele gospodăriei: 
3.720 oi, 400 taurine, dintre care 116 
vaci de lapte, 565 porcine, dintre 
care 145 scroafe de prăsită și 100 
porci mari, îngrășați și aproape 
13.000 rațe, gîște și găini.

Mitea Ion, brigadierul zootehnic, și colectiviștii care lucrează în sec
torul zootehnic au arătat că, In
tr-adevăr, creșterea animalelor con
stituie un izvor nesecat de venituri. 
Și In acest an în zootehnie 
s-au realizat producții sporite de 
lapte, carne, lină, La vaci, de 
pildă, planul de lapte a fost 
îndeplinit (1.500 litri pe cap de vacă); 
oile au dat 53 litri lapte (în plan 44 
litri), fi 2,500 kg lină (în plan 2,400 
kg). Drept urmare, veniturile din 
sectorul zootehnia s-au ridicat pînă 
mai acum cîteva zile la aproape 
800.000 lei (in plan 908.000 lei). Acum 
fiecare colectivist vede bine ce în
seamnă să dezvolți multilateral gos
podăria, averea ei obștească. Dar, 
nu numai o creștere numerică a ani
malelor, ci și o creștere a produc
ției animale. Aceasta depinde pe de 
o parte de asigurarea unor cantități 
îndestulătoare de hrană, iar pe de 
altă parte, de asigurarea adăpostu
rilor cele mai bune pentru animale. 
Cine trece pe la fermele gospodăriei 
vede peste 20 de construcții noi, care 
oferă bune condiții pentru iernarea 
animalelor, iar în apropierea aces
tora se văd silozurile cu peste 4.000 
de tone porumb tnsilozat, în afară 
de alte nutrețuri însilozate și fînuri 
depozitate cu grijă în căpițe.

-» Haide să vedeți și crescătoria 
de păsări, a zis tov. Petre Popeșcu.

Și am pornit de-acolo, de pe dea
lul unde foșneau porumburile, în 
partea de dincolo de sat, în apro
piere de pădurea „Roșu". Tablou ne
obișnuit t două case albe în cîmp, 
un canal piin cu apă în spatele lor, 
și sute, mii de puncte mișcătoare pe 
canal. „împărăția rațelor și gîștelor" 
zice vicepreședintele gospodăriei. 
„Gîșts am avut mai multe, dar qm Aproape 3 milioane, a răspuns 

el, după ce a socotit după registre,

Crescătoria de rațe și gîște «ude lucrează Rada Dumitra.

aceeași grijă asigurării unor condiții corespunzătoare pentru iernatul animalelor. Mult rămase în urmă cu construcțiile zootehnice — bunăoară — șe găsesc îndeosebi gospodăriile colective din raioanele Agnita, Rupea și Sighișoara. Pînă la data de 12 septembrie în gospodăriile agricole colective din raionul Agnita peste 700 bovine și 5.000 capete ovine n-aveau asigurată cazarea pentru iarnă. în acest raion, stau rău cu amenajarea adăposturilor pentru animale îndeosebi gospodăriile colective din Apoș, Bruiu, Retiș, Răvășel, Vărd și Vseud. De asemenea, cazarea animalelor nu este asigurată nici în gospodăriile agricole colective din comunele Flo- rești, Nadeș, Nou Săsesc, raionul Sighișoara, și Beia, Ticuș Vechi și Cața, raionul Rupea.TERGIVERSĂRILOR ’ SA LI SE PUNA CAP ATLa rămînerea în urmă a lucrărilor de construcții zootehnice în u- nele gospodării colective din regiunea Stalin a contribuit printre altele modul birocratic în care au înțeles să-și facă datoria unele organe ale Direcției economiei forestiere din regiunea Stalin. In loc să sprijine pe colectiviști cu material lemnos din localitățile și parchetele de pădure cele mai apropiate șl mai accesibile, organele silvice au repartizat gospodăriile colective să ridice lemn de construcție de la mari depărtări șl din locuri unde cu greu se putea pătrunde. Bunăoară, gospodăriilor agricole colective din Agnita, le-a fost repartizat material lemnos tocmai de la Ocolul Silvic Tălmaci din raionul Sibiu. Tot de la Tălmaci au primit repartiție pentru material lemnos șl gospodăriile colective din raionul Tîrnăveni.Pe de altă parte, vinovate de ră- mînereă în urmă a construcțiilor zootehnice se fac șl organele agricole 

vîndut vreo 1.750; se cresc ușor și 
ele și rațele".

Minunate oondiții pentru dezvol
tarea creșterii păsărilor. Nu le cu
noaște oare consiliul de conducere 
al gospodăriei ? Căci, la drept vor
bind, față de aceste condiții, cega 
ce s-a realizat este cam puțin.

Ciobanii Lixandru Rîșnoveanu și Tris tara Marin ou turma la pășune.

Rada Dumitru, harnica îngrijitoa
re de la ferma de păsări are un 
necaz: „N-am scos-o la capăt cu 
puii cei de-o zi; ne-au murit mulți". 
Dar cînd își aruncă privirile spre 
acea „împărăție a rațelor și gîște
lor" pricepi că necazul l-a dat uită
rii. E mîndră de munca, de străda
nia ei.

Și ea contribuie la dezvoltarea 
multilaterală a gospodăriei, căci pă
sările aduc însemnate venituri.RAMURI NOI DE PRODUCȚIE: VITICULTURAȘI POMICULTURADe tînăra livadă și vie se leagă 
strîns numele inginerului agronom 
Niculae Ion. Aici a muncit cot la 
cot cu colectiviștii, la plantat mai 
ales. Și ce frumoși sînt caișii, pru
nii, merii din livada gospodăriei. Ce 
frumoși sînt, de asemenea, șî stru
gurii din soiul Riesling, Fetească și 
Muscat Ottonel. In vara aceasta — 
ppmul an de rod — gospodăria a 
încasat pînă acum pe fructele și 
strugurii de pe 7 hectare, pestș 
30.000 lei.

Colectiviștii sînt bucuroși, ca unii 
ce văd bine ce înseamnă dezvolta
rea multilaterală a producției în a- 
gricultură. La anul însă, cînd toată 
via (10 ha) și toată livada (9 ha) vor 
intra pe rod, bucuria lor va fi în
zecită.

★'«■ Ce venituri a realizat gospodă
ria pînă acum ? am întrebat pe con
tabilul, Costică Anghel. 

și de stat raionale. Se Știe că pentru buna desfășurare a construcțiilor este necesar ca în fiecare gospodărie agricolă colectivă să se alcătuiască planuri de sistematizare. Cu toate că aceste planuri trebuiau întocmite din timp, majoritatea raioanelor n-au trimis din vreme lucrările respective la regiune pentru avizare. Datorită acestui fapt, unele proiecte inițiale au fost greșit alcătuite. De asemenea, din cauza neîntocmirii fișelor tehnice și a planului de sistematizare. în unele gospodării colective amplasarea construcțiilor este schimbată de la o zi la alta.*Din cele constatate pe teren rezultă că în prezent majoritatea gospodăriilor colective din regiunea Stalin au asigurate materialele pentru construcții, precum și mijloacele bănești necesare executării lor. Datoria organelor agicole și de stat precum și a conducerilor gospodăriilor agricole colective este de a lua măsuri pentru urgentarea lucrărilor de construcții zootehnice în așa fel încît adăposturile pentru cazarea a- nimalelor să fie amenajate și date în folosință cel mai tîrzlu la 1 noiembrie.Este cu totul dăunătoare tendința pe care o mai manifestă unele organe agricole raionale de a prelungi lucrările de construcții pînă la data de 31 decembrie, mal ales dacă ținem seama că în condițiile regiunii Stalin, iarna sosește mai de timpuriu decît în alte părți.Organizînd cu pricepere echipe de constructori din cadrul gospodăriilor colective, folosind pe scară largă materialele de construcții din resurse locale, după exemplul colectiviștilor din Vulcan. Selimber, Turnișor șl altele, gospodăriile colective rămase în urmă cu amenajarea construcțiilor zootehnice pot termina în scurtă vreme aceste obiective, asigurînd animalelor condiții bune pentru iernat.Ing. TRAIAN BILBÎIE
I

specificînd că din cultura mare 
(grîu, floarea-soarelui, sfeclă de za
hăr) s-au încasat peste 1.750.000 lei, 
din zootehnie 785.000 lei, iar din gră
dina de legume și zarzavaturi în 
suprafață de 42 hectare, 285.000 lei.

— Fondul de bază ? am întrebat 
iarăși.

Acum este de 3.507.165 lei, iar Ia sftrșitul acestui an va ajunge la 
3.341.165 lei.

Cifre grăitoare, în care este oglin
dită munca harnicilor colectiviști 
pentru dezvoltarea multilaterală a 
gospodăriei, pentru buna lor stare.

Cocenii de porumb- 
o rezervă importantă în sporirea 

cantităților de nutrețuriRezultatele experimentale și de producție au arătat că în sporirea cantităților de nutrețuri, cocenii de porumb constituie o rezervă importantă. Recoltați la timp șl păstrați în condiții bune, el au o valoare nutritivă destul de ridicată. Astfel 100 kg. coceni conțin 34—36 U.N. și 1,2—2 kg. proteină digestibllă, ceea ce echivalează cu valoarea nutritivă a unul fîn de calitatea Ii-a.Valoarea nutritivă apreciabilă a cocenilor de porumb poate fi micșorată însă cu pînă la 40—50 la sută din cauza anumitor practici greșite de recoltare, păstrare și întrebuințare. Una din cauzele care provoacă pierderi însemnate de substanțe nutritive o constituie întîrzierea recoltării cocenilor de porumb. Dacă cocenii nu sînt strînșl șl transportați de pe cîmp imediat după recoltarea știuleților o parte din substanțele nutritive sînt spălate de ploi sau se descompun și în cele din urma cocenii se înnegresc, fiind atacați de mucegaiuri. în acest caz cocenii pot Îirovoca îmbolnăviri grave la anima- e. Chiar și atunci cînd cocenii de porumb sînt strînși și transportați de pe cîmp fără întîrziere se pot produce pierderi însemnate din cauza folosirii lor defectuoase în hrana animalelor. Astfel, dacă cocenii sînt administrați întregi, fără să fie tocațl și înmuiați, rămîn resturi (o- grinji) care pot ajunge pînă la 50 la sută din cantitatea folosită în hrana vitelor.in cele ce urmează vom da cîteva recomandări eu privire la recoltarea,

Grija față de omIn toamna acestui an gospodăria de stat Ivești — regiunea Galați, are de făcut față unor sarcini deosebit de importante. Pe lîngă lucrările de însămințări dintre care 756 ha. cu grîu, în gospodărie a început acum și culesul viilor.Pentru a asigura cele mai bune condiții de muncă șj de trai oamenilor, conducerea gospodăriei și comitetul, sindical au luat măsuri din vreme în vederea bunei aprovizionări a cantinelor — pe lîngă care se cresc și numeroși porci.De asemenea, s-au curățat și văruit dormitoarele pentru muncitorii zilieri. De curînd a fost dat în folosință un nou dormitor pentru muncitorii permanenți, cu o capacitate de 44 de paturi.
Rezultate buneAnul acesta mulgătorii de la G.A.S. Măureni, regiunea Timișoara, s-au angajat să depășească planul producției de lapte cu 5 la șută.Datorită organizării bune a muncii și asigurării furajelor necesare, producția e în continuă creștere. Mulgători ca Imler Deineș își depășesc cu regularitate planul de producție. In 8 luni Deineș a și realizat 70 la sută din producția planificată pentru întregul an. Gospodăria a în- silozat în acest an porumb siloz de pe 200 hectare, (în timpul verii mai fiind însilozate însemnate cantități de secară și ovăz).

Ce trebuie făcut ?La G.A.S. Cataloi din raionul Tulcea unde apa potabilă se găsește la o mare adincime s-a intîmplat un fapt de necrezut: o fîntînă a fost transformată în canal colector.Tov. Hariup, spune că transformarea aceasta s-ar fi petrecut cu puțin timp înainte de numirea sa ca director și ar fi fost făcută de către predecesorul său. Numit director, tov. Hariup nu a luat măsuri să i se dea fîntînii vechea destinație. Ceva mai mult, transformării fîntînii în canal colector, dînsul i-a lipit eticheta de inițiativă valoroasă aducătoare de economii.Să vedem cum s-a ajuns Ia această inițiativă și cît e de „valoroasă".Fîntîna, adîncă de 70 de «n. a fost făcută cheltuindu-se în special pentru forare circa 50.000 de Iei. Suma nu este prea mare ținîndu-se seama că ea trebuia să funcționeze pe puțin 50 de ani.Mai avînd și alte fîntîni „gospodarii" de la G.A.S. Cataloi și-au zis fără a-și face un cît de mic calcul că de una din ele s-ar putea cumva lipsi.Așa le-a venit ideia să transforme într-un canal colector o fîntînă pentru care s-au cheltuit zeci de mii de lei. Argumentul 7 Obținerea de economii, prin aceea că un canal colector obișnuit dura 2-3 ani, iar fîntîna transformată în canal colector va dura cel puțin 10 ani.Curînd, s-a băgat de seamă însă că fîntînele existente n-aveau suficient debit pentru a asigura necesarul de apă al gospodăriei. Puțin mai tîrziu, s-a ivit și un alt necaz. Și celelalte fîntîni care primeau apa de la același izvor cu fîntîna transformată în canal, au devenit inutilizabile, prinzînd miros neplăcut, iar animalele refuzînd s-o bea.în această situație, gospodăria s-a văzut nevoită să aducă apa pentru oameni, animale și pentru oelelalte nevoi ale sale cu sacalele de la 5-6 km. depărtare, fapt ce ridică mult 'prețul de cost al producției agri- oole.Ce trebuie făcut ? Curățarea urgentă a fîntînei oolectoare care constituie sursa de infecție și pentru celelalte fîntîni. Aceasta este o muncă grea și costisitoare.Ar fi de aceea bine ca autorii „valoroasei" Inițiative de a transforma fîntîna în canal colector să fie obligați a suporta costul lucrării.Aceasta îi va lecui pe toți amatorii de „inițiative" întreprinse fără nici un fel de judecată.P. ZBÎRLEA

Prof. unlv. GH. BAIAInstitutul agronomic „N. Băilcescu" București
conservarea peste Iarnă și folosirea în hrana animalelor a cocenilor de porumb.Recoltatul șl transportul de pe cîmp al cocenilor de porumb trebuie făcut odată cu culesul știuleților sau cît mai repede posibil. In acest caz, cocenii mai păstrează din suculență și frunzele sînt mai puțin friabiie (nu se rup cu ușurință). Dacă, dimpotrivă, se întîrzie cu strîngerea de pe cîmp a cocenilor, aceștia se usucă repede, devin aspri iar frunzele se rup ușor, pierzîndu-se astfel cea mai valoroasă parte a lor.Pentru micșorarea pierderilor, a- tunci cînd recoltarea nu se face cu combinele, este de dorit ca tăierea cocenilor și transportul lor să se execute pe timp răcoros șl fără vînt.Păstrarea peste iarnă a cocenilor se face mai frecvent prin așezarea lor în căpițe sau glugi. Acest mod de conservare nu este cel mai bun pentru că o parte din coceni se alterează prin mucegăire. Cel mal bun mijloc de conservare al cocenilor de porumb este însilozarea. Ea se poate face cu adaus de saramură, de apă cu melasă, de borhoturi sau de diferite nutrețuri suculente.însilozarea cocenilor de porumb cu adaus de saramură șl bacterii lac. tlce. In acest caz cocenii se toacă

Pentru producfii mari și ieftine 
de carne și lapte

Consfătuirea organizată de Consiliul Sindical 
regional București la gospodăria agricolă de stat Dîlga

Consiliul Sindical al regiunii , București a inițiat organiza- z rea pe centre de raioane a unor consfătuiri cu lucrătorii din sectorul zootehnic al gospodăriilor de stat din regiune. Aceste consfătuiri prilejuiesc un rodnic schimb de experiență între lucrătorii din sectorul zootehnic al gostaturilor în scopul realizării și depășirii sarcinilor ce le revin pentru obținerea de producții animaliere tot mai mari șl la costuri de producție scăzute.La consfătuirea de la Dîlga — a doua după cea ținută la G.A.S.-An- drășești — au participat lucrători fruntași în creșterea animalelor din gospodăriile de stat aflate în raioanele Lehliu, Călărași și Brănești, cadre de partid și sindicale, tehnicieni șl ingineri zootehniștl. Au luat parte, de asemenea, specialiști din Institutele de cercetări zootehnice și pentru cultura porumbului precum și președinți și brigadieri din cîteva gospodării colective.Programul consfătuirii a prevăzut prezentarea a 3 referate privind aplicarea celor mal valoroase metode pentru sporirea continuă a producției de lapte șl carne și reducerea costurilor de producție; demonstrații practice în sectoarele zootehnice ale gospodăriei. Atît această parte a programului, cît și problemele ridicate de numeroși vorbitori în luările de cuvînt au dovedit importanța organizării unor asemenea consfătuiri în scopul generalizării experienței înaintate în creșterea animalelor și sporirea producției a- nimale.EXEMPLU DE GOSPODĂRIE SOCIALISTACu deosebit interes a fost ascultat referatul prezentat de directorul gospodăriei de stat Dîlga, tov. Mihai Cheler. El a vorbit pe larg despre rezultatele ob£l- nute în acest an de gospodărie în sectorul zootehnic, insistînd îndeosebi asupra succeselor obținute în sporirea producției de lapte de vacă și al creșterii porcinelor. Iată cîteva din aceste rezultate subliniate în referatul tovarășului Cheler.în cursul primelor 8 luni ale anului 1960, gostatul din Dîlga a livrat statului, în comparație cu aceeași perioadă a anului trecut, cu 120.000 de litri de lapte de vacă mai mult. Față de anul 1959, cantitatea de lapte muls a crescut în medie pe fiecare din cele 235 de vaci furajate cu peste 30 la sută, fapt care subliniază rodnica activitate de producție a lucrătorilor sectorului zootehnic de aici. Ei au suficiente temeiuri să fie siguri că producția medie pe cap de vacă furajată va fi pînă la sfîrșitul acestui an, de cel puțin 3.500 litri de lapte. Asemenea realizare a fost chezășuită de cîțiva importanți factori. în primul rînd s-a asigurat vacilor de lapte o hrănire rațională. Ele primesc în mod constant furaje cu valoare nutritivă ridicată, care pot fi bine valorificate. Concentratele (gospodăria folosește numai concentrate industriale), nu se admini-
Tot mai multe legume și zarzavaturi

Animațl de dorința de a da 
populației legume și zarzavaturi în 
cantități tot mai mari, mai bune, și 
mai ieftine, muncitorii din sectorul 
legumicol al gospodăriei agricole 
de stat Sighișoara, muncesc cu mult 
elan la recoltarea acestora. Membrii 
brigăzii conduse de tov. Ghecef Ior
dan, antrenați în întrecerea socia
listă, au recoltat pînă în prezent 
92 de tone varză de vară, 86 tone 
roșii, 10 tone ardei gras și alte le
gume, care au fost date pe piața o- 
rașului Sighișoara.

pînă la o dimensiune mal mică de 5 cm- sau mai bine se „scarmănă" (adică Se taie atît vertical cît și longitudinal cu axul tulplnei). Pentru focare se pot folosi toate tocătorile de nutreț existente și batozele de cereale adaptate în acest scop. După focare este necesar să ridicăm umiditatea cocenilor de la 35—50 la sută cît au înainte de însilozare pînă la 60—70 la sută cît se cere pentru a putea fi însilozați. în acest scop se face o saramură de concentrație 0,5 —-1 la sută (0,5—1 kg. sare de bucătărie la 100 1. apă). Saramura se folosește în cantitate de 50—80 litri la 100 kg. coceni, după gradul de uscăciune al acestora și anume : 50— 60 1. în luna septembrie, 60—70 1. în luna octombrie și 70—80 1. în luna noiembrie. Umezirea se face odată cu introducerea cocenilor în siloz prin stropirea uniformă a straturilor așezate în siloz.Deoarece cocenii de porumb sînt săraci în zaharuri (substanțe necesare fermentației lactice) se recomandă ca pe lîngă saramură să se adauge cocenilor bacterii lactice — Lactobacterin — preparat la Centrul de îngrășăminte bacteriene de la Băneasa, cîte 3 doze (sticle) pentru 10 tone de coceni. Cultura de bacterii lactice se diluează într-o cantitate de apă necesară pentru a putea fi repartizată uniform în masa de coceni. Astfel pregătiți, cocenii se însilozează.însilozarea cocenilor de porumb cu adaus de melasă șl bacterii lactice. Practic s-a constatat că se obțin rezultate mai bune dacă în loc 

strează decît după o prealabilă umectare cu apă sau în amestec cu borhot; în acest din urmă caz, amestecul e lăsat să dospească cel puțin 12 ore. Astfel crește atît digestibi- litatea concentratelor cît și valoarea ior nutritivă. Trebuie adăugat că nici furajele grosiere nu sînt date altfel decît tocate, saramurate și dospite.Este cunoscută importanța covîr- șltoare a folosirii porumbului siloz în hrănirea animalelor. La gospodăria din Dîlga s-a dat vacilor de lapte în toată perioada de stabulație în a- fară de alte nutrețuri, în medie zilnic cîte 40 de kg. porumb siloz pe cap de vacă furajată. Deci nu întîm- plător media zilnică de lapte pe lunile ianuarie, februarie și martie a fost de 9,4 litri de lapte pe cap de vacă.In același timp însă, avînd o cantitate mică de porumb siloz, gospodăria n-a putut asigura și tineretului taurin „pășunea de iarnă". A- ceasta explică în mare măsură de ce la un total de 15.999 zile furajate, s-a obținut o creștere în greutate de 5.597 kg., revenind în medie pe zi doar 360 de gr,, în vară însă, cînd animalele au pășunat, creșterea în greutate a fost pentru 9.022 zile furajate de 5.572 kg., ceea ce reprezintă un spor mediu zilnic de 610 gr. In acest an situația nu se va mal repeta, fapt ce reiese din aceea că pentru fiecare vacă s-a în- sllozat 15 tone de porumb, iar pentru tineretul taurin cîte 7 tone de fiecare animal.Pentru a obține în mod constant producții mari de lapte, lucrătorii din sectorul zootehnic al gospodăriei de stat Dîlga respectă cu strictețe programul de hrănire a vacilor. Tainurile sînt administrate regulat la aceleași ore, iar furajarea se face în funcție de capacitatea de producție a fiecărei vaci. Practica a dovedit că orice schimbare a programului obișnuit de hrănire atrage după sine scăderi în producția de lapte, tot așa cum o furajare uniformă fără să se țină seama de cît lapte dă vaca, este neeconomicoasă și îngreunează controlul tehnic al producției.Alți factori care au contribuit la obținerea de producții mari de lapte se referă la programul de vară al întreținerii vacilor, la asigurarea condițiilor zootehnice etc. Așa bunăoară, în timpul verii vacile nu sînt ținute de loc în grajd, ci sub șo- proane special amenajate, bucurîn- du-se astfel de libertate, aer și soare. Ele primesc masă verde cam 70 la sută la padoc, iar restul prin pășunat, știut fiind că plimbarea stimulează creșterea cantității de lapte. Țesălatul, curățatul și periatul animalelor se fac cu regularitate de 2 ori pe zi; cu aceeași grijă se asigură șl Igiena grajdurilor.
★învățăminte de preț au aflat participanțil la consfătuire și în privința îngrijirii porcinelor. Trebuie amintit că gostatul din Dîlga a livrat statului de la începutul acestui an pînă la 1 septembrie cu 56 de tone mal multă carne decît în

Datorită bunei întrețineri a cultu
rilor, planul producției la roșii, ar
dei gras și alte legume va fi mult 
depășit.

în munca pentru buna întreținere 
a culturilor s-au evidențiat membrii 
echipei a 3-a condusă de tov. Ion 
Harconiță, iar la recoltări s-au e- 
vidențiat membrii echipei a I-a, 
condusă de tovarășa Ana Theiss.NICOLAE GHIDIUcorespondent
de saramură se adaugă cocenilor apă cu un conținut de 2—3 la sută melasă. în acest scop, se introduc2— 3 kg. de melasă în 100 litri apă, iar această soluție se adaugă cocenilor în aceeași cantitate ca și saramura ținîndu-se seama de conținutul de apă al acestora. Odată cu apa melasată se adaugă cocenilor bacterii lactice (2—3 doze la 10 tone coceni).însilozarea cocenilor cu borhoturi lichide. Umezirea cocenilor se mai poate face și prin adaus de borhoturi lichide obținute de la fabricile de spirt, amidon, etc. Borhotul se adaugă în proporție de 30—40 la sută la 70—60 la sută coceni.însilozarea cocenilor de porumb în amestec cu nutrețuri suculente. Ca nutrețuri suculente se folosesc frunze și capete de sfeclă, bostănoa- se, porumb verde din cultura a doua sau altele. Se amestecă cît mai omogen 35—45 la sută nutrețuri suculente cu 65—55 la sută coceni de porumb, toate în stare tocată, și apoi se însilozează.Stabilirea unor metode mai bune de valorificare a cocenilor de porumb în hrana animalelor a fost larg discutată la Consfătuirea internațională „Sporirea maximă a producției de porumb și folosirea ei justă pentru nevoile creșterii animalelor", organizată la București între 1 șl 10 septembrie.Pe baza cercetărilor făcute în țara noastră și în alte țări prietene s-a ajuns la concluzia că dat fiind conținutul redus de proteină în cocenii de porumb, aceștia pot să iie însilozați cu adaus de uree care conține 46,7 ia sută azot.Însilozarea cocenilor cu adaus de uree se execută astfel: se calculează3— 5 kg uree pentru o tonă de coceni. Ureea se dizolvă în apă și se repartizează uniform în masa de coceni în timpul însilozărli. Pe lîngă uree se adaugă cocenilor melasă, în cantitate de 2—3 kg la 100 kg coceni. Melasa se diluează cu apă și apoi se împrăștie peste coceni. Cantitatea de lichid cu uree și melasă 

aceeași perioadă a anului trecut. To* varășul Cheler a insistat în referatul său asupra rolului pe care îl au, pentru o cît mai mare creștere în greutate a porcinelor, buna hrănire și îngrijire a purceilor după înțărcare. Pentru a asigura tineretului porcin condiții bune de dezvoltare, gospodăria a construit, folosind ba- loți de paie, o tabără de vară pe o lucernieră aflată în vecinătatea unei liziere. Aici purceii sînt aduși îndată după înțărcare, în serii de cîte o mie, și ținuți pînă ajung la greutatea de 35 kg. In tabără, purceii cresc în condiții de libertate, în aer curat, soare și, avînd liziera aproape, la umbră pe timpul arșiței. Verdeața o consumă din lucernieră. S-a constatat că sporul de creștere în greutate pe timpul rămînerli în tabără este zilnic de 312 gr. cu un consum de 4,2 unități nutritive per kg. Ajunși la 35 de kg. greutate, porcii sînt duși la îngrășare forțată. Aici sînt hrăniți de 3 ori pe zi, iar la 2 săptămîni sînt puși la un post de 24 de ore în scopul înfometării șl astfel, al stimulării poftei de mîn- care.In referatul său, directorul gospodăriei gazdă, a vorbit pe larg și despre alte aspecte ale muncii în sectorul zootehnic, printre care combaterea sterilității animalelor, creșterea vițeilor, asigurarea unei baze furajere cît mal variate șl consistente etc. Demonstrațiile practice șl luarea de cuvînt la discuții au lămurit numeroasele probleme ridicate de participant!.ROLUL DEOSEBIT AL ÎNTRECERII SOCIALISTEPrin numeroase șl convingătoare exemple, directorul gospodăriei și alți lucrători ai unității participant la discuții au subliniat marele rol a) întrecerii socialiste în realizarea și depășirea planului. Sub conducerea organizației de partid, comitetul sindicatului de aici a organizat întrecerea socialistă pe întreg ciclul de producție cu fixarea precisă a obiectivelor ce trebuiau realizate.Peste 90 la sută dintre muncitorii sectorului zootehnic au fost antrenați în întrecerea socialistă. Inginerii și tehnicienii s-au angajat să-i sprijine îndeaproape pentru realizarea obiectivelor propuse. Prin grafice, foaia volantă, panouri și gazeta de perete, s-a urmărit permanent îndeplinirea angajamentelor. Acesta a făcut cu putință o largă și permanentă cunoaștere a stadiului de realizare a angajamentelor. Angajamentul celor două brigăzi de mulgători de a da peste plan pînă la 1 septembrie 525 de hectolitri lapte, a fost depășit cu 101 hectolitri. Fruntașă în muncă este pînă acum brigada I-a condusă de comunistul Ion Muscalu.Un rol important în extinderea metodelor avansate de munca îl au schimburile de experiență și consfătuirile de producție care se țin cu regularitate în fiecare lună. Cu prilejul acestor consfătuiri se fac analize temeinice în legătură cu realizarea angajamentelor, se critică deficiențele și se fac numeroase și prețioase propuneri< *Pentru ca atît consfătuirea de la Dîlga, cît și celelalte consfătuiri or- ganizate de Consiliul Sindical regional București să-și atingă scopul, este necesar ca toți participant» ~ lucrători din zootehnie, cadrele sindicale și administrative inginerii șl tehnicienii — să popularizeze larg experiența bună desprinsă din lucrările acestor consfătuiri și sa sprijine îndeaproape aplicarea tuturor măsurilor menite să contribuie la continua îmbunătățire a muncii în sectoarele de activitate respectiveT. CERNEANU
care se adaugă cocenilor este aceeași ca și la însilozarea cu saramură.Ureea se mal poate folosi și ca adaus ia cocenii neînsilozați. La stațiunea experimentală Săftica au fost hrănite 10 vaci timp de 70 de zile cu uree adăugată în rații care conțineau cîte 7 kg coceni. în felul acesta s-a putut înlocui jumătate din fînul de Incernă, producția de lapte menținîndu-se la 9,5 litri pe zi în tot timpul celor 70 de zile de experimentare.Cocenii de porumb însilozați după una din metodele arătate — în funcție de posibilitățile existente în fiecare gospodărie — reprezintă un nutreț suculent, care poate fi folosit în hrana vacilor de lapte și a taurinelor puse la îngrășat în perioada de iarnă. La baza experimentală de la Fundulea a Institutului pentru cultura porumbului, grapele de vaci care au consumat timp de 60 zile cîte 20 kg, coceni însilozați cu melasă și bacterii lactice, administrați împreună cu cîte 4 kg. fîn de lu- cernă, 2 kg. nutrețuri concentrate și săruri minerale, după norme, au dat o producție medie zilnică de 8—10 litri lapte. De asemenea la tăurașii în vîrstă de 1—1,5 ani puși la îngrășat, la un consum de 10—12 kg. cocenj însilozați cu melasă și bacterii lactice, administrați împreună cu nutrețuri fibroase și concentrate, s-a realizat un spor mediu zilnic de creștere în greutate de 700—800 g.Aceste exemple dovedesc că marile cantități de coceni de porumb care rămîn în fiecare an de la strînsul recoltei pot fi transformate prin folosirea lor rațională în hrana animalelor în cantități însemnate de carne șl de lapte. De aceia recomandăm unităților agricole de stat șl cooperatiste să însilozeze pe lîngă alte furaje și coceni de porumb potrivit indicațiilor date. In felul acesta ele vor putea asigura animalelor pe timpul iernij cantități însemnate de nutrețuri necesare sporirii producției animale, sarcină importantă trasată oamenilor muncii din agricultură de cel de al IlI-Iea Congres al P.M.R.



Puternicul răsunet mondial 
al cuvîntării rostite de N.S. Hrușciov 

la sesiunea 0. N. U.

Infllnlrca Ini N. S. Hrnșclof 
cu omul dc știlnțâ american 

W. Pierce

Momentul culminant al săptămînii trecute Ia O.N.U. l-a constituit de bună seamă cuvîntarea pe care a rostit-o de la tribuna acestui înalt for internațional tovarășul N. S. Hrușciov. Document de o deosebită bogăție de idei și înflăcărată chemare la pace și coexistență pașnică, cuvîntarea șefului guvernului sovietic are un puternic răsunet în întreaga lume. Ea a fost așteptată și a fost primită cu un uriaș interes de opinia publică mondială. Problemele pe care N. S. Hrușciov le-a ridicat în cuvîntarea sa și istoricele propuneri pe care le-a făcut se află în centrul' atenției generale. Faptul acesta se reflectă cu putere chiar din primele comentarii transmise de agențiile de presă și de posturile de radio din diferite țări ale lumii. Corespondentul special la New York al principalei societăți de radiodifuziune japoneze „N. H. K.“ de pildă, scria într-un reportaj : „Ca întotdeauna, premierul sovietic Hrușciov a urcat cu un pas viol și plin de energie la tribună. Hrușciov a vorbit cu înflăcărare mai mult de. 2 ore... Cuvîntarea lui Hrușciov a lăsat o impresie de neuitat".Presa americană, cea din Anglia^ din Franța, din toate țările lumii a consacrat și consacră o mare parte din spațiul său cuvîntării rostite de 
N. S. Hrușciov și comentariilor pe marginea acestei cuvîntărl. Ziarul american „New York Times", de pildă, cel mal mare ziar din Statele Unite ale Americii a publicat discursul In întregime pe trei pagini de ziar. In comentariile presei este scos, între altele, în evidență faptul că delegații la sesiunea O.N.U. au primit în mod călduros cuvîntarea 
Iul N. S. Hrușciov. Delegații țărilor afro-aslatice, a scris în legătură cu aceasta ziarul englez „Dail Express", „sorbeau fiecare cuvînt spus de Hrușciov. De îndată ce acesta fă-.
Sprijin deplin istoricelor propuneri sovietice

(Urmare din pag. l-a)

ceea, pentru Uniunea Sovietică și celelalte țări socialiste, problema dezarmării generale și totale constituie cea mal însemnată problemă a timpului nostru. învățătorul Constantin Ciufu a spus că el mulțumește din suflet tovarășului N. S. Hrușciov, tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej și tuturor delegațiilor țărilor socialiste la sesiunea a XV-a a Adunării Generale a O.N.U. pentru eforturile pe care le depun în vederea rezolvării acestei probleme. Totodată, el a spus că se va strădui să explice țăranilor muncitori din satul lor, că și ei pot contribui Ia apărarea păcii în lume, muncind cu mai multă hotărîre pentru întărirea puterii economice și politice a țării noastre.Printre altele, învățătorul Ștefan Cărăpănceanu mi-a vorbit și despre faptul că a fost aprobată recomandarea de a fi înscrise pe ordinea de zi a sesiunii O.N.U., cele două propuneri ale R. P. Romîne privind îmbunătățirea relațiilor de bună vecinătate între statele europene apar- ținînd unor sisteme social-politice diferite și promovarea în rîndurile tineretului a ideilor păcii și înțelegerii între popoare.In calitate de învățător și cetățean conștient că aceste probleme au o mare însemnătate în apărarea păcii în lume, Ștefan Cărăpănceanu și-a arătat satisfacția că tocmai țara noastră a fost aceea care a făcut a- ceastă propunere. Sperăm că dele- Ș. N.
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CĂLĂTORIND PRIN U. R. S. S.

MOSCOVA
In decurs de 10 ani, vizitez pentru 

a treia oară Uniunea Sovietică. S-ar 
putea crede că nu mai am acea emo
ție a omului care vizitează pentru pri
ma dată o țară. Locurile cunoscute 
nu-ți mai produc acel simțămînt al 
noului, pe care îl ai la prima vedere. 
Și de data aceasta, ca și in 1958, 
cind am fost pentru a doua oară in 
U.R.S.S., sînt zguduit însă de transfor
mările uimitoare care au avut loc aci 
în ultimii ani. Sint copleșit de noul pe 
care îl întîlnești aproape pretutindeni. 
Călătorind cu trenul, admir cu entu
ziasm frumusețea plantațiilor tinere de 
pomi și vii din R.S.S. Moldovenească 
și Ucraina - situate pe locuri care altă 
dată erau niște coaste golașe, nepro
ductive. Admir frumusețea sălbatică și 
nesfirșită a pădurilor de pin și mes
teacăn, care se văd în noapte ca 
niște codri uriași de argint. Păduriie 
acestea nesfîrșite au constituit adăpost 
pentru partizanii sovietici care au dus 
lupte glorioase împotriva cotropitorilor 
hitleriști. Admir satele noi, în care 
becurile electrice strălucesc ca niște 
ghirlande de aur; aproape la fiecare 
casă de colhoznic se înalță antenele 
aparatelor de televiziune. Admir lanu
rile verzi și întinse, de porumb cultivat 
pînă la nord de Moscova, la Lenin
grad și Riga, și pină în ținuturile în
depărtate ale Siberiei. Admir toate fru
musețile și bogățiile pămîntului so
vietic și mă gîndesc că la Moscova, 
inima întregii lumi progresiste, trans
formările trebuie (să fie și mai uimi
toare. Aș vrea să mă urc într-un heli
copter, să zbor cu el pe deasunra Mos
covei și să privesc de Ia înălțime pa
norama zecilor de mii de clădiri noi 
care s-au ridicat peste tot, dînd ora
șului un aspect ca de basm.

Intr-un fel oarecare, dorința îmi este 
îndeplinită. Sînt găzduit într-o ca
meră așezată la etajul 25 al hotelu
lui „Ukraina". Privesc prin fereastra a- 
cestei camere, de la o înălțime de cî- 

cea o pauză, ei Izbucneau în aplauze și dădeau în mod aprobativ din cap". Comentatorul lui „Daily-He- rald", un alt ziar din Anglia, sublinia că „cea mai mare parte a cuvîntării lui Hrușciov nu va fi pe placul Occidentului. Dar fețele în- cîntate ale delegaților țărilor africane și asiatice dovedesc că ea este pe placul multor milioane de oameni".Răsunetul cuvîntării rostită de N. S. Hrușciov de la tribuna O.N.U. este cu atît mai puternic, cu cît a- ceasta a fost rostită a doua zi după discursul președintelui S. U. A., Eisenhower, discurs care a fost a- preciat de către numeroși comentatori și diplomați că nu conține nici o propunere nouă și însemnată. Ziarul „Național Zeitung" din Berlin sublinia că acest discurs nu a cuprins nici o indicație în ceea ce privește calea spre coexistență pașnică. „In Occident, a scris ziarul, dezamăgirea produsă de discursul președintelui Americii este cu atît mal mare cu cît înainte de acest discurs propaganda americană încercase să-l prezinte drept „punctul culminant al sesiunii". In realitate însă acest „punct culminant" a reprezentat încă un eșec al diplomației americane". Un alt ziar din Berlin, „Der Morgen", remareînd cu Ironie că în discursul său Eisenhower a reușit să treacă cu vederea cea mai Importantă problemă Internațională — problema dezarmării — care reține atenția tuturor popoarelor, sublinia că „această poziție dovedește că cercurile dominante din S.U.A. se tem ca de ciumă de rezolvarea problemei cardinale a timpurilor noastre".Opinia publică mondială are deci prilejul să facă o comparație între cele două cuvîntărl șl să vadă astfel încă odată cine slujește cu credință cauza păcii și libertății popoarelor 

gațiile participante la sesiunea O.N.U. vor analiza cu toată seriozitatea propunerile Uniunii Sovietice, ale R. P. Romîne și ale altor țări iubitoare de pace și vor contribui și ele la adoptarea de hotărîri menite a înlătura primejdia unui nou război, a subliniat învățătorul Cărăpănceanu.EI a adăugat apoi că, în calitate de învățător, va contribui la popularizarea în rîndurile țăranilor, a lucrărilor Adunării Generale a O.N.U. și va face ca în satul său, să fie propagate cît mai larg ideile păcii și ale coexistenței pașnice între state. El a arătat că datoria învățătorului este aceea de a fi un slujitor credincios al păcii și al progresului, un luptător vajnic împotriva forțelor întunecate ale războiului. Nici un învățător nu trebuie să uite că este dator să contribuie Ia demascarea cercurilor imperialiste, care urmăresc să abată asupra lumii un nou pîrjol, mai cumplit și mai pustiitor decît orieînd.Pe întinsul întreg al patriei noastre, fiecare om cinstit urmărește cu atenție și nădejde lucrările celei de-a XV-a sesiuni a Adunării Generale a Organizației Națiunilor Unite. întregul nostru popor este cu gîn- dul și cu fapta alături de solii săi Ia O.N.U. — mesageri ai păcii și progresului. El este sigur că pacea trebuie să triumfe șl va triumfa, pentru că pentru pace luptă cu hotărîre toate popoarele lumii în frunte cu poporul sovietic.

teva zeci de metri. O mare parte din 
Moscova mi se întinde în fața ochilor. 
Bogăția de lumini fluorescente, albe, 
se întinde cit vezi cu ochii. Peste tot 
vezi blocuri cu 7-8 etaje, printre care 
aleargă, pe străzile largi, numeroase 
mașini. In mijlocul acestor blocuri se 
înalță, cînd și cind clădiri cu 25-30 de 
etaje - cu turnuri înalte, asemenea 
universității Lomonosov - completînd 
cu măestrie decorul Moscovei. Aproa
pe la fiecare pas, lingă blocuri 
încă în construcție, sau in locuri 
unde abia se pregătește terenul 
pentru o nouă și impunătoare clădire, 
își înalță ciocurile elevatoarele și ex
cavatoarele. Se aseamănă cu niște 
berze a căror venire pe meleagurile 
noastre vestește sosirea primăverii. La 
fel ca și păsările călătoare, elevatoa
rele și excavatoarele vestesc sosirea 
primăverii omenirii - comunismul. Ele 
ajută omul sovietic să construiască mai 
degrabă comunismul, dau de veste în
tregii omeniri că în Uniunea Sovietică 
se construiește pentru pace, pentru iz- 
bînda binelui împotriva răului, pen
tru fericirea omului, pentru succesele 
lui asupra naturii.

Mi se spune că peste 3 milioane 
metri pătrați de locuințe s-au construit 
numai în ultimii dji ani în Moscova. 
Este o cifră impunătoare, dar asta nu 
spune totul. In același ritm vertiginos 
s-a construit aproape în toată țara. In 
aceeași perioadă de vreme, de exem
plu, în regiunea Moscova s-au clădit, 
numai locuințe, peste 2 milioane de 
metri pătrați, în afară de nume
roase fabrici, școli, case de cultură și 
alte edificii.

Minunata priveliște pe care o am în 
fața ochilor mă face să uit oboseală 
pricinuită de călătoria făcută cu tre
nul. Sînt cuprins și mai avan de do
rința de a vedea îndeaproape măcar 
o părticică din ceea ce s-a construit 
în ultimii ani. Cu o mașină care aș
teaptă în piața mare, din fața hote- 

șl cine continuă să se cramponeze de idei și poziții perimate. In vreme ce președintele S.U.A. a rostit o cuvîntare care n-a adus nimic constructiv în rezolvarea celor mai importante probleme ale vieții internaționale, șeful guvernului sovietic a adresat în cuvîntarea sa un strălucit mesaj de pace, a făcut propuneri clare, cuprinzătoare și pe deplin realizabile pentru triumful năzuințelor de pace și progres ale popoarelor.Interesul uriaș pe care l-a stîrnit cuvîntarea lui N. S. Hrușciov la sesiunea O.N.U. a provocat nervozitate si dezorientare în rîndul diplomați- lor puterilor occidentale. Herter, secretar de stat al S.U.A., de pildă, a declarat că propunerea lui N. S. Hrușciov cu privire la acordarea independenței tuturor coloniilor este „incendiară din punct de vedere politic", iar Wadsworth, un alt diplomat american, a subliniat că S.U.A. se vor opune dezbaterii cerute de U.R.S.S. asupra înlăturării colonialismului. Pînă acum diplomația a- mericană a făcut foarte mult caz de faptul că S.U.A. ar fi chipurile prietene sincere ale popoarelor coloniale. Acum însă, cînd Ia propunerea U.R.S.S. este vorba să se treacă la fapte, cînd toate statele membre ale O.N.U. sînt chemate să se pronunțe pentru acordarea Imediată a independenței șl libertății totale tuturor țărilor coloniale, diplomații S.U.A. se situează în fruntea celor care caută să frîneze procesul lichidării colonialismului.Marea dezbatere care se desfășoară acum la O.N.U. oferă opiniei publice mondiale, tuturor popoarelor lumii, prilejul de a verifica Încă odată sinceritatea, dorința de pace și progres a guvernelor și conducătorilor statelor. Lucrările de pînă a- cum ale sesiunii O.N.U. demonstrează clar că în fruntea grandioasei lupte pentru a da viață celor mai arzătoare năzuinți de pace și progres ale omenirii pășește victorios Uniunea Sovietică, avînd alături țările socialiste și toate celelalte forțe iubitoare de pace din lume.
R. P. MONGOLA

O nouă rasă de oi cu lina semifinăLa gospodăria agricolă de stat din Orhon, în urma unei munci de 10 ani, s-a obținut o nouă rasă de oi cu lînă semifină. Oile din noua rasă se comportă bine în condițiile pășunilor naturale și se deosebesc prin- tr-o bună ereditate.
R. D. VIETNAM

La gospodăria agricolă de stat Dong GiaoRegiunea Dong Giao, cu plantații* le ei de cafea și pășunile bogate, exploatată în trecut de colonialiștii francezi, a devenit în prezent o mare gospodărie agricolă de stat care dispune de peste 400 hectare de plantații de cafea și aproximativ 100 hectare de orezărie. în afară de a- ceasta se cultivă aici pe suprafețe întinse porumb, batat, manioc, a rahide, tutun. în afară de pășunile naturale s-au amenajat și pășuni artificiale pe circa 20 hectare. Șepte- lul gospodăriei numără 2.000 de vite, dintre care 100 de vaci de lapte șl 500 de tauri reproducători. Avicultura șl piscicultura ocupă un
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lului, ne deplasăm pe străzile a căror 
lățime atinge adesea 50-60 metri, lată 
prospectul Lenin, un cartier mare, cît 
un raion-. Peste tot blocuri noi, uriașe. 
In fiecare din ele locuiesc sute de fa
milii. De-o parte și de alta a străzi
lor, la parterele blocurilor, se înșiră 
sute de magazine, din vitrinele cărora 
suride belșugul.

îmi amintesc că în partea aceasta a 
Moscovei, în 1958, abia începuse să 
se construiască. Peste tot erau eleva, 
toare, var, cărămidă și piatră de con
strucție. Camioanele cărau pămîntul și 
molozul clădirilor mici și vechi - exis
tente de sute de ani - care erau de
molate pentru a fi înlocuite cu blocuri 
noi și confortabile, înconjurate de gră
dini și spații verzi, uriașe.

In această parte a Moscovei, în 
care locuiesc sute de mii de oameni, 
nu mai există acuma nici una d!n 
căsuțele acelea străvechi cu pereții de 
lemn moștenite de la regimul țarist. 
(De altfel, din întreaga Moscovă au 
dispărut aproape complet aceste că
suțe mici). Aci este un cartier măreț, 
demn de prima Capitală a lumii, de 
țara care realizează visul de aur al 
omenirii - comunismul.

La fel ca în prospectul Lenin s-a 
clădit și se clădește în toate cartierele 
Moscovei. Numeroase prospecte sînt 
refăcute în întregime sau construite 
din nou. In curs de cîțiva ani, Mosco
va s-a mărit mai mult de două ori. 
De la o margine la alta a ei este o 
dis’anță de aproape 150 de km.

E seară și magazinele din Moscova 
sint încă deschise. Nikita Afanasovici 
Ivanov - redactor la gazeta al cărei 
oaspete sînt - face semn șoferului să 
oprească. Coborîm din mașină. Mă 
conduce într-un magazin și-mi spune 
să-mi aleg cîteva cărți poștale cu ve
deri din Moscova, pentru a le trimite 
în Romînia, la familie, la prieteni și 
cunoscuți. Toate sînt minunate și nu 
știu la care să mă opresc. Iau cîteva,

NBW YORK 24 (Agerpres). - T/SS .- 
Grupul de presă de pe lîngă președin
tele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. 
comunică i

La 23 septembrie, după ce Nikita 
Sergheevici Hrușciov șl-a încheiat 
cuvîntarea la sesiunea Adunării Gene
rale a O.N.U. șl s-a întors la reședința 
sa, l s-a comunicat că un cetățean ame. 
rlcan dorește să-l vadă pentru a-l 
înmtna o pipă a păcii.

— Bine, a spus Niklta Sergheevici 
Hrușciov, să vină, îl voi primi bucuros,

Curînd la reședința Iul N. S. Hrușciov 
a sosit W. Pierce cu sofia. Acdst om 
tn vtrstă finea în mtnă o veche pipă 
indiană de o formă neobișnuită. Vădii 
emofionafi, W. Pierce șl sofia sa au 
dat mtna cu Nikita Sergheevici.

Adrestndu-se lui N. S. Hrușciov, W. 
Pierce a spus e

Ofer premierului Uniunii Republicilor 
Sovietice Socialiste această pipă a păcii.

Evenimentele din CongoLEOPOLDVILLE 24 (Agerpres).— Corespondentul din Leopoldville al agenției Taniug transmite: Jozef Oklto, președintele Senatului, a a- nunțat la 24 septembrie că ambele camere ale parlamentului congolez au protestat în mod energic împotriva faptului că președintele Kasavu- bu și colonelul Mobutu împiedică activitatea lor. In telegrama adresată de Oklto secretarului general al O.N.U. se subliniază că de zece zile Kasavubu șl Mobutu împiedică parlamentul să se întrunească.In Interviul acordat ziariștilor, Okito a reafirmat că a participat personal Ia semnarea documentului de conciliere între Kasavubu șl Lumumba (Kasavubu a negat că a semnat un astfel de document N.R.). In continuare Oklto a declarat că reprezentantul misiunii O.N.U., David, a asistat de asemenea la semnarea acestui document șl că deține originalul documentului.Jozef Kasongo, președintele Camerei deputațllor, a cerut să se trimită Imediat In Congo o comisie de anchetă a O.N.U. pentru a se pre- întîmpina vărsările de sînge. El a cerut de asemenea ca O.N.U. să intervină pentru a asigura activitatea liberă a parlamentului. In telegra-

Greutatea vie medie a oilor din noua rasă este de 57 kg, iar a berbecului de 65 kg. Berbecul dă in medie 5,6 kg de lînă, iar oaia 3,7 kg.Lina obținută de Ia noua rasă de oi este folosită in R.P. Mongolă la fabricarea unor țesături de lină dc calitate superioară.

loc de seamă în activitatea gospodăriei.Gospodăria este înzestrată cu utilaj modem — tractoare, combine, camioane, grupuri electrogene etc., cu o putere totală de 850 C. P., pu- tînd executa 60 la sută din muncile fermei.Anul acesta plantațiile de cafea vor fl extinse pe 300 hectare, Iar șeptelul va spori cu 2.000 vaci de lapte. Se prevede construirea unei uscătorll de tutun șl a unei distilerii, construirea de noi locuințe pentru muncitori, a unul centru sanitar etc.
la Intîmplare și ieșim. Constat că toate 
magazinele sint foarte bine aprovizio
nate și au un mare număr de cum
părători. Sînt cumpărate mai cu sea
mă îmbrăcăminte de sezon și vesminte 
pentru copii, alimente de tot felul, 
parfumuri, obiecte casnice și... magne- 
tofoane, aparate de radio și televi
zoare. Ceea ce mă impresionează în 
mod deosebit este faptul că la o libră- 
brie, in fața unui stand de cărți, se 
află mulțime de oameni. încerc să 
ghicesc ce anume i-a indemnat să se 
îmbulzească aci, dar nu pricep nimic, 
întreb ce se petrece acolo și mi se 
răspunde că nu e nimic special. In 
Moscova, așa se întimplâ în fiecare zi 
in primele ore după ieșirea oamenilor 
de la slujbă. In drum spre casă, mulți 
dintre ei caută să-și facă unele cum
părături și, după cum e firesc, cum
pără și cărți.

De altfel, la ora aceasta, întregul 
oraș este plin de forfotă. Numeroși oa
meni sînt în drum spre teatru, cinema, 
tograf sau operă ; alții au ieșit de la 
numeroasele galerii și muzee de artă, 
de la muzeele istorice revoluționare 
care și-au închis porțile la ora șase. 
Mare este numărul cetățenilor care 
se intorc din grădina Kremlinului care 
în ultima vreme a fost transformată în 
parc și poate fi vizitată la orice oră 
din zi.

In timp ce ne urcăm din nou în ma
șină și pornim spre hotel, tovarășul 
Ivanov mă întreabă ce doresc să vizi
tez mai întîi în timpul cît voi sta în 
Moscova ? Mă gîndesc și nu mă pot 
hotărî. Ce să văd mai întîi din insti
tuțiile pe care nu le-am vizitat cu 
prilejul celorlalte călătorii ? Muzeul is
toric revoluționar sau Galeriile Treati- 
kov ? Muzeul Lenin sau Kremlinul ? 
Expo. :ția economică unională cu nu
meroasele sale pavilioane ori minuna
tele stații ale metroului ? Renunț să 
enumăr mai departe. Sînt atît de multe 
lucruri minunate în bătrîna și în ace
lași timp tînăra Moscovă, incit nici în 
cinci ani n-aș izbuti să le văd pe 
toate. Mă hotărăsc să le văd întîi pe 
acestea și, dacă oi mai avea vreme, 
să vizitez și altele...ȘERBAN NEDELCU

Domnule prim ministru. Acum această 
pipă este a dv. și fie ca dv. șl șefii 
altor state să o fumafi tn mod simbolic 
împreună.

Primind pipa, Nikita Sergheevici l-a 
mulțumit d-lui Pierce.

— Ingăduiti-ml să mulfumsec din 
toată inima dv. șl sofiei dv. pentru a. 
cest dar memorabil, simbolic — a spus 
Nikita Sergheevici.

Vreau să vă încredințez că pentru noi 
nu există un ideal mal înalt decît asi
gurarea păcii între popoare în numele 
fericirii oamenilor.

Mi-a făcut multă plăcere tnttlnlrea cu 
dv. și primirea acestui dar, Cind trec 
pe străzile New York-ulul văd multe 
fete binevoitoare. Îmi dau seama că 
majoritatea absolută a americanilor în
țelege felul vizitei mele, făcută tn inte
resele asigurării păcii tn lumea în
treagă.

ma adresată Iul Hammarskjoeld, Kasongo a acuzat organele O.N.U. din Leopoldville de „sabotarea hotărârilor adoptate de Adunarea Generală șl Consiliul de Securitate șl de a- acordarea de ajutor colonelului Mobutu'. El a afirmat de asemenea că aceste organe nu vor o împăcare Intre părți, cț revenirea belgienilor In Congo. El a declarat că după ce s-a primit știrea că trei nave cu soldați belgieni pe bord au plecat spre Congo pentru a întări pozițiile Iul Mobutu șl Kasavubu, la Leopoldville ar putea Izbucni incidente serioase. „Cerem Intervenția O.N.U. pentru preîntîmplnarea debarcării a- cestor trupe în Congo", se spune în telegrama Iul Kasongo. In telegramă se spune de asemenea că soldați înarmați îl urmăresc pe membrii guvernului legal în timp ce „uzurpatorii" sînt numiți în posturi de conducere și primesc titlul de „comisari generali".
★LEOPOLDVILLE 24 (Agerpres). - După cum anunță agenția Reuter, la Leopoldville s-a anunțat în mod oficial că soldații colonelului Mobutu l-au arestat pe Antoine Gizenga, vicepreședinte al Consiliului de Miniștri al Republicii Congo.

U.R.S.S.

Mecanizarea complexă 
în cultura tutunuluiSpecialiștii gruzini au realizat pentru prima dată în Istoria culturii tutunului un automat pentru ruperea frunzelor de tutun șl înșlra- rea lor concomitentă pe șnur. Automatul, care este în prezent supus probelor, va permite să se mecani- zeze la maximum cultura acestei plante tehnice.In prezent, pe plantațiile de tutun din Gruzla sînt folosite mașini șl unelte suspendate pe tractor pentru plantarea răsadurilor de tutun în cuiburi așezate în patrat, pentru cultivarea solului șl înglobarea îngrășămintelor. De asemenea a început fabricarea în serie a mașinii ,,TN-4“ pentru înșirarea frunzelor de tutun pe șnur, care înlocuiește munca a 40 de oameni.

® După cum transmite agenția 
France Presse, în Kabinda — o mică 
colonie portugheză din Africa ecuato
rială — au avut loc grave tulburări. 
Poliția a tras împotrh’a demonstranți
lor care au cerut înlăturarea domina
ției portugheze. Mai mulți demon
stranți au fost omorîți iar alții răniți.

• 40 de morți, zeci de dispăruți, 
mii de hectare inundate, mii de ani
male pierdute, zeci de poduri prăbu
șite, sute de miliarde lire pagube, a- 
cesta este bilanțul, nu definitiv, al pa
gubelor pricinuite de ploile torențiale 
și inundațiile care au bîntuit timp de 
3 zile regiunile din nordul și centrul 
Italiei. Debitul fluviului Po, crescut 
foarte mult, amenință cu inundarea și 
alte regiuni.

® La cererea sindicatelor algeriene, 
sindicatele sovietice au hotărît să a- 
corde un ajutor material pentru oame
nii muncii algerieni în valoare de 
2.000.000 ruble. In curînd va pleca din 
Odesa o navă încărcată cu tractoare și 
mașini agricole destinate comunități
lor refugiaților algerieni.

• Pavilionul R. P. Romîne deschis 
cu prilejul celui de-al 32-lea Tîrg in
ternațional de la Marsilia (Franța) se 
bucură de un mare succes. Numeroși 
specialiști, oameni de afaceri și un 
mare număr de locuitori ai orașului, 
admiră produsele industriale etc. ex
puse de R. P. Romînă care, așa cum 
scrie ziarul „La Marseillaise" pot fi 
comparate cu cele produse de țările 
industriale cele mai dezvoltate".

© Administrația căilor ferate din Ja
ponia a hotărît să înceapă concedierea 
în masă a muncitorilor și funcționari
lor care au atins vîrsta dc 40 de ani. 
Potrivit hotărîrii, se prevede ca înce- 
pînd din acest an să se concedieze cîte 
8.000 de persoane anual. Rămînerea pe 
drumuri a zeci de mii de salariați ai 
căilor ferate japoneze este rezultatul 
introducerii așa-numitei „raționalizări" 
capitaliste a muncii.

SPORT
Concursul cultural-sportiv

în satele din regiunea Suceava...In sezonul sportiv de vară din a- cest an, tinerii și tinerele din comunele și satele patriei noastre au fost antrenați în'competiția de masă „Concursul cultural-sportiv", care s-a desfășurat în 3 etape : etapa pe comune, etapa pe centre de comune și etapa finală, faza pe raion, încheiată recent.Făcînd un scurt bilanț asupra întrecerilor sportive vedem că numărul participanților a fost deosebit de mare, mai ales acolo unde comitetele raionale U.T.M. și consiliile raionale U.C.F.S. s-au preocupat de buna desfășurare și de popularizarea concursurilor. De pildă, numai în satele din regiunea Suceava au participat la prima etapă 81.354 concurenți, dintre care 60.042 băieți și 21.312 fete. O participare numeroasă s-a remarcat la întrecerile de atletism (29.329), la jocurile de fotbal (14.938), la concursurile de tir (10.741), trîntă (5.303), la ciclism (3.499), oină (2.303) etc. De asemenea, este remarcabil numărul mare de asociații sportive sătești (414) care au participat la întrecerile ce s-au desfășurat în regiunea Suceava, unde s-au evidențiat raioanele Botoșani, Fălticeni, Dorohoi și Cîm- pulung.Cifrele menționate mai sus ne demonstrează din nou că mișcarea de cultură fizică și sport din satele regiunii Suceava cunoaște pe zi ce trece o dezvoltare tot mai însemnată. Și în această privință sînt grăitoare următoarele date : la „concursul cultural-sportiv" s-au întrecut un număr de 809 echipe de fotbal, 958 echipe de volei, 159 echipe de oină, 75 echipe de handbal în 7.O serie de echipe au fost înființate recent și au fost dotate cu e- chipament și material sportiv. A- cestea, deși nu posedă încă o tehnică desăvîrșită, totuși au luptat cu multă ardoare, oferind partide disputate urmărite cu interes de spectatorii de la sate. Concursurile sportive au fost împletite cu frumoase programe artistice și s-au desfășurat, în mai toate comunele, într-un cadru festiv. Despre acest lucru, iată ce ne-a declarat tov. Ion Gruia, instructor al secției organizatorice din cadrul Consiliului General U.C.F.S.„Am asistat cu multă plăcere la etapa pe centre de comune, desfășurată la Moldovița, raionul Cîm- pulung, unde au participat peste 500 de tineri din comunele și satele Ciomîrna, Argel, Valea Boului, De- menșa, Moldovița etc. Aici, concursurile s-au transformat într-o adevărată sărbătoare a sportului de masă. în ziua întrecerilor, în comună au fost arborate drapele roșii și tricolore, iar gardurile și geamurile sătenilor au fost împodobite cu cusături și covoare. De asemenea, baza
...și în satele raionului Tg. Mureșîn satele și comunele raionului Tg. Mureș întrecerile sportive din cadrul „Concursului cultural-sportiv" s-au bucurat de o largă popularitate. La prima etapă a acestei frumoase competiții de masă au fost mobilizați peste 8.000 tineri țărani muncitori care s-au întrecut la atletism, ciclism, volei, fotbal, tir, oină, popice, trîntă etc.întrecerile raionale de volei au fost organizate în comuna Miercurea Niraj, într-un cadru festiv, în prezența unui numeros public. Au participat 10 echipe de băieți și 6 echipe feminine.După întreceri frumoase, urmărite cu viu interes de către cei pre- zenți, la concursurile fazei raionale la volei pe primele 3 locuri s-au clasat următoarele echipe :BĂIEȚI. 1) Nirajul-Miercurea Niraj ; 2) Steagul Roșu-Sardul Ni- rajului ; 3) Vulturul-Voiniceni.FETE. 1) Voința-Troița ; 2) Stă- ruința-Gălești ; 3) Nirajul -Miercurea Niraj.Cu acest prilej echipa feminină de volei Voința-Troița a cîștigat și cea de-a doua ediție a Spartachiadei fetelor la volei.în sala de sport a Școlii medii 
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sportivă a fost frumos pavoazată, iar ținuta sportivă a concurențilofl au întregit acest cadru festiv. Bicicletele cu care au concurat spore tivii erau împodobite cu flori și ra- muri de brad. Cînd au început con- cursurile, baza sportivă a fost populată de aproape 1.500 de săteni. EI au urmărit cu interes pasionantele jocuri de fotbal, volei, oină, ca șt întrecerile de atletism și ciclism".Asemenea manifestații cultural^ sportive, ne-a spus în continuare, tov. I. Gruia, au avut loc și în alte comune din raioanele regiunii Suceava. De un frumos succes s-au' bucurat și întrecerile sportive din' cadrul etapei finale, faza pe raioane, la care au participat 3.438 concu- renți. Alături de asociația sportivă din Moldovița, s-au mai evidențiat la întrecerile sportive din cadrul „concursului cultural-sportiv", asociațiile sportive din Dumbrăveni, raionul Suceava, Vîrful Cîmpului șî Zvoriște, raionul Dorohoi și altele.* ’Iată însă, că din cele constatat® pe teren și din informațiile primite la redacție reiese că întrecerile sportive din cadrul „Concursului cultural-sportiv" nu s-au desfășurat peste tot la un nivel mulțumitor, în unele raioane, comisiile de organizare a concursurilor nu s-au preocupat de popularizarea întrecerilor și de mobilizarea tinerilor de 1® sate. Așa se face că la etapa raională de la Roșiori au fost prezent® numai 4 echipe de fotbal de la sate, iar la Alexandria au participat doarț 3 echipe de fotbal sătești. în acest® raioane, la celelalte discipline sportive etapa finală nu s-a mai desfășurat din lipsă de concurenți. Tov, R. Negulescu, tehnician, la U.C.F.S, raionul Alexandria, după ce ne-® spus că etapele pe centre de comune s-au bucurat de un frumos succes și de o participare mare, a căutat să explice că lipsa concurențiloB de la etapa finală se datorește faptului că întrecerile sportive au fost programate împreună cu concursurile culturale.Dar, se pune întrebarea, atunci cum s-au putut desfășura în bune condiții etapele pe centre de comune, unde, de asemenea, întrecerile' sportive au fost programate o dată1 cu concursurile culturale ? Desigur că „explicațiile" tehnicianului de la U.C.F.S. raionul Alexandria nu sînt valabile. Adevărata explicație est® aceea că, comisiile raionale nu s-au preocupat din vreme de buna organizare a etapelor finale. Și acest lucru trebuie să fie analizat de forurile competente și să se ia măsurile ce se cuvin.
M. LERESCU

„Bolyai" din Tg. Mureș s-au desfășurat întrecerile fazei raionale la trîntă din cadrul Concursului cultural-sportiv al tineretului. Aici la toate categoriile pe primul loc s-au clasat luptătorii de la asociația sportivă Fulgerul-Sîngeorgiu de Mureș, Iată cîștigătorii fazei raionale la trîntă în ordinea categoriilor : Pin- tilie loan, Bordaș Nicolae, Gagyi Gheorghe, Boni Arpad, Scridon Va- sile. La categoria peste 84 kg. nu s-au prezentat concurenți.Pe stadionul „7 Noiembrie" din Tg. Mureș au avut loc, jocurile de fotbal din etapa raională, la care s-au întrecut un număr de 3 echipe. Iată rezultatele înregistrate : Fulgerul (Sîngeorgiu de Mureș)—Scîn- teia (Crăciunești) 4-0 (2-0) ; Progresul (Cîmpenița)-Fulgerul (Sîngeorgiu de Mureș) 1-0 (0-0) ; Scînteia (Cărciunești)-Progresul (Cîmpenița) 3-2 (2-0).în urma acestor rezultate clasamentul fazei raionale la fotbal se prezintă astfel : 1) Fulgerul Sîngeorgiu de Mureș ; 2). Progresul Cîmpe-, nița ; 3) Scînteia Crăciunești. ’PAUS IOAN corespondent
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